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Na pragu novega leta 1989
Leto, ki ga zaključujemo, prinaša v naš družbeni in gospodarski 

prostor vrsto novih spoznanj, obenem pa tudi vrsto težav.
Samoupravljanje postavlja na eni strani nove zahteve po višji 

stopnji povezanosti posameznih subjektov, na drugi strani pa prav 
razvoj samoupravljanja sočasno terja tudi potrebno višjo stopnjo 
samostojnosti vseh samoupravnih, družbenih subjektov ter njinove 
profesionalne, kvalificirane individualizacije. Tu gre prav gotovo za 
razvojni proces spreminjanja vloge človeka, delavca, občana v posa
meznem okolju, gre za bitko za uveljavljanje človeka kot subjekta; 
na ravni zvezne enote pa ta bitka pomeni tudi uveljav ljan je in utrje
vanje naroda, njegovih pravic ter svobode, kulture in dostojanstva. 
Soočeni z vrsto aktivnosti na tej poti, ki so bile od primera do pri
mera na različni kulturni ravni, smo v naš prostor in sedanjost vne
sli nova spoznanja, še posebno na področje »kvalitete« mednacional
nih odnosov. To se je kazalo skozi javne in strokovne razprave o vse
bini dopolnitev k ustavi SFRJ. V tej razpravi je mnogokrat prevla
dovala narodnostna obremenjenost in nepripravljenost razumeti ter 
spoznati temeljna vsebinska dejstva, ki oblikujejo ter hkrati diferen
cirajo posamezne federalne enote, ter pomen njihove suverenosti pri 
reševanju problemov in graditvi federalizma naše večnacionalne 
skupnosti. Vse to smo čutili, doživljali ob razpravah tudi v naši ob
čini ali pa ob poslušanju ter prebiranju sredstev obveščanja.

Za to leto je značilna tudi najvišja stopnja inflacije pri nas v povoj
nem obdobju. Na eni strani smo soočeni s problemi limitiranja oseb
nih dohodkov, splošne in skupne porabe, na drugi strani pa imamo 
vedno večje obremenitve gospodarstva oziroma ustvarjenega dohod
ka, čeprav smo v tem obdobju bili morda najodločnejšo bitko proti 
dodatnemu obremenjevanju gospodarstva.

Skorajda soglasno podpiramo potrebo po treh reformah: po refor
mi gospodarskega sistema, političnega sistema ter prenove delovanja 
Zveze komunistov in drugih družbenopolitičnih organizacij. Z go
spodarsko reformo se nadejamo odločilnih sprememb v korist samo
stojnosti gospodarskih subjektov delovnih organizacij, podjetij, ki bi 
morali dejansko odločati o ustvarjenem dohodku ter njegovi delitvi, 
kar lahko pomeni realnejšo osnovo za tehnološko prenovo in posodo
bitev proizvodnih procesov. Sočasno si moramo prizadevati za pre
novo ekonomske filozofije, ki mora delavcu ter DO zagotoviti status 
na temelju dela, ustvarjanja. Ali smo z ustavnimi dopolnili to zago
tovili, in v kakšni kvaliteti, bo potrdila ali zanikala praksa v prihod
njih letih. Od uresničevanja zastavljenih reform pa je odvisno tudi, 
v kolikšni meri in kdaj se bomo pomaknili iz sedanjega kritičnega 
ekonomskega in drugega stanja v novo kvaliteto — na raven, kjer 
bosta svoboda in demokracija, kultura in ustvarjalnost kredo našega 
vsakdana,

V tem letu smo opravili tako imenovane male volitve za funkcije 
v SIS, občinski skupščini, republiški skupščini itd., opravili nadome
stne volitve predsednika in članov predsedstva SRS. Pri izvedbi teh 
nalog se je na eni strani pokazala pomanjkljivost naše volilne zako
nodaje, na drugi pa so delovni ljudje in občani postavljali jasne zah
teve po neposrednih volitvah v prihodnje. Vedno večja kritičnost do 
posameznikov, evidentiranih na zahtevnejše funkcije, dolžnosti v ob
čini, republiki in federaciji je zapažena v vseh javnih razpravah. 
Zahteva se strokovnost in kakovost dela ter sprotno ocenjevanje ka
kovosti opravljenih nalog, z zahtevo možnosti predčasne zamenjave 
nosilcev posameznih funkcij, tistih, ki s svojim delom ne bi upravi
čevali pričakovanj svojih volilcev.

Na področju gospodarstva je v občini, kljub proizvodnji, v izredno 
ekonomsko nestabilnih pogojih stanje sorazmerno uspešno, še pose
bej če ga merimo s »količino izgub oziroma pozitivnosti poslovanja«. 
Kazalci poslovanja za prvih 9 mesecev tega leta kažejo, da so rast 
dohodka, ustvarjeni celotni prihodek, pa tudi rast sredstev za OD 
nekako na povprečju teh kazalcev po občinah celjskega območja ter, 
da se je, realno gledano, delež izgube v tem letu zmanjšal v primerja
vi s preteklim letom. Ugotavljamo tudi lahko, da je za normalni pro
izvodni proces v sedanjih načrtovanih količinah sorazmerno dobro 
poskrbljeno z vidika pogojev kot so surovine in material, pa tudi za 
potrebe tekočega sprotnega izvajanja proizvodnih procesov. Seveda 
pa ta ugotovitev popusti v delu, ko bi morali sočasno z navedenim 
beležiti temu ustrezno dobre dohodkovne rezultate, kar se še posebej 
kaže tudi v tistem delu ustvarjenega dohodka, ki ga namenjamo za 
vrednotenje lastnega vloženega dela. Prizadevanja so velika, vendar

mnogokrat spremenjena medletna zakonodaja podira pričakovane 
učinke uspešnosti.

V tem in v naslednjem letu smo in bomo soočeni s kritičnimi raz
pravami o množici SIS in o možnostih njihovega morebitnega zdru
ževanja. Predsedstvo OK SZDL je že podprlo ta prizadevanja in pod
prlo tudi pobudo po potrebni racionalizaciji, oceni programov posa
meznih področij in hrati sočasni možnosti za reorganizacijo izvajal
skih in drugih organizacij — UO, strokovnih služb SIS itd. Kljub ta
ko zastavljenim aktivnostim pa že danes ugotavljamo, da so sredstva, 
potrebna za posamezne organizacije kot so šolstvo, zdravstvo, social
no varstvo, kultura itd. že sedaj zelo skromna in da večjih premikov 
na področju razbremenjevanja gospodarstva ne bo mogoče doseči. 
Pred delegatskimi skupščinami (SO, SIS, KS) ter organi in DS je 
velika naloga, predvsem v tem, kako zagotavljati potrebne pogoje de
la in kako zagotavljati potrebno materialno osnovo za delo. V te 
institucije bo treba vedno znova vnašati novo svežino delovanja, še 
več predlogov iz temeljnih delegatskih okolij združenega dela in KS, 
ki bodo rezultat lastnih spoznanj in teženj po uveljavljanju in dose
ganju novega. Seveda moramo poudariti pomen vseh rezultatov, ust
varjenih v gospodarstvu, na področju družbenih dejavnosti, gospodar
skih in komunalni infrastrukturi in tudi neposredno iz naslova ures
ničevanja programov krajevnega samoprispevka. Vedno znova se 
potrjuje potreba po preseganju občinskih meja ter po aktivnem so
delovanju na medobčinskem, regijskem in republiškem področju. Tu 
se kažejo določeni rezultati, še posebej na področju cestnega gospo
darstva, preskrbe , prizadevanj na zborih republiške skupščine, uskla
jevanju splošne, skupne porabe, reševanju problematike zdravstva z 
modernizacijo bolnišnice itd. Krepitev tega sodelovanja postavlja 
tudi našo DPS v aktivnejšo vlogo pri reševanju nalog širšega pome
na Za nas pa je še posebej pomembno skupno reševanje problema
tike skladnejšega regionalnega razvoja v SR Sloveniji, saj smo -  do
sedanjimi ukrepi in tudi razmeroma nepripravljeno za vlaganje na 
MRO postali ena od najmanj razvitih občin.

Pričakujemo, da bomo tudi v letu, ki je pred nami, ustvarjalno in 
odgovorno soustvarjali ter sodelovali pri vseh nalogah, problemih in 
interesih, ki nas povezujejo in obdajajo. Za dosedanja prizadevanja 
in delo pa vsem delovnim ljudem in občanom občine Šentjur iskreno 
čestitamo.

Ob 35-letnici krvodajalstva
Letos praznujem o 125-letnico 

obsto ja, razvoja in dela Rdečega 
k riža in 35-letnico p rostovo ljne
ga, anonim nega in brezplačnega 
k rvodaja lstva  p ri nas.

P rav je, da se ob te j pom em b
n i jub ilejn i obletnici spom nim o 
vseh krvodajalcev v občini, jim  
izrečem o vso zahvalo za hum ano 
dejan je , ki so ga izkazali z da
rovanjem  krvi sočloveku in  jim  
čestitam o.

V občini im am o skupaj 1314 
krvodajalcev. Med n jim i so n a j
večkrat darovali svojo kri S tane 
K ajtn a  iz Š en tju rja , 72 k ra t, Jo
že Ž lender iz Loke p ri Žusm u 
66 k ra t in F ranc S polenak iz 
Š e n tju rja  60 k rat. Z vsem  spo
štovanjem  lahko rečem o, da so 
om enjen i k rvodaja lci za vse nas 
vzorniki, ki jim  kaže slediti. V 
le tošn jem  le tu  sm o v okviru 
Rdečega k riža organizirali dve 
k rvodaja lsk i akciji — eno v 
Š en tju rju  in  eno na Planini. 
Obeh se je  udeležilo p rek o  300 
krvodajalcev.

Globoko cenim o dragocen  p ri
spevek krvodajalcev, ki d aru je jo  
svojo lastno  k ri in  s tem  del

sebe za sočloveka, saj tako  veli
ko prispevajo  k razvoju zdrav
stva, pom agajo  ozdraviti bolnega 
in m nogokrat rešiti človeško živ
ljenje.

Skupaj z d rugim i občinskim i 
organizacijam i RK in preko re
publiške organizacije RK Slove
n ije  si bom o prizadevali, da bi 
bili krvodaja lci v p rihodn je del
no ozirom a v celoti oproščeni 
partic ipacije  p ri zdravniku. Gre 
za tiste krvodaja lce , ki so svojo 
k ri darovali večkrat. U strezne 
pobude in pred loge naših  krvo
dajalcev bom o preko republiške 
organizacije RK Slovenije posre
dovali republišk i zdravstveni 
skupnosti v obravnavo in  spre
jem .

Želimo, d a  bi se naslednje leto 
število krvodaja lcev  v občini po
večalo, da bi srečali m ed krvo
dajalci veliko novih, predvsem  
iz vrst m ladine, intelektualcev, 
vodilnih d ružben ih  delavcev in 
drugih, ki bodo s svojim  lastn im  
vzgledom in hum anim  odnosom  
do človeka to  tud i dokazali.

Slavko Slejko



Ali smo naredili dovolj?
Na podlagi zakona o pospeševanju skladnejšega regionalnega raz

voja v SR Sloveniji ima tudi naša DPS možnost za hitrejši in pospeše
ne j ši razvoj, po spremembi oziroma dopolnitvi zakona pa celo ugod
nejše možnosti za uporabo ugodnosti iz naslova združevanja sredstev 
za FNP (fond za nerazvita področja). Iz analize uresničevanja družbe
nega plana občine za pretekla tri leta je razvidno, da smo šele v letu 
1988 pospešili vlaganja v gospodarstvo, najbolj razveseljivo pa je, da 
gre pri tem za sredstva za razvoj MRO. Pri vlaganjih gre v precej
šnji meri za tehnološke posodobitve, ki predstavljajo tudi način 
prestrukturiranja, nekaj pa je tudi večjih zmogljivosti.

30. septembra je bilo v občini Šentjur evidentiranih 34 investicij v 
teku, od tega je bilo aktiviranih 14 novih. Načrtovano je, da bodo 
vse investicije končane v letu 1988. Največje so v Alposu in v Kme
tijskem kombinatu. V tehnični strukturi investicij se je v letu 1988 
bistveno zmanjšal delež gradbenih del, po drugi strani pa se je moč
no povečal delež opreme.

Najpomembnejša je ugotovitev, da se je pri zagotavljanju sredstev 
za financiranje investicij povečal delež združenih sredstev. Ta poda
tek pove, da je naše gospodarstvo močno povečalo pridobljena sred
stva iz naslova FNP.

Pri izkoriščanju možnosti za vlaganja na MRO so najdlje prišli v 
kmetijskem kombinatu, saj večino vlaganj uresničijo z angažiranjem 
sredstev FNP; obenem tako krepijo svoje poslovne vezi. Tudi zače
tek izgradnje nove blagovnice na Anderburgu je predvsem plod pri
zadevanj na področju zbiranja sredstev FNP.

Nadaljevanje posodobitve in izgradnje nove proizvodne hale v Taj
funu in Topru lahko pripišemo tudi tem ugodnostim. Večina ozdov 
je torej izkoristila te ugodnosti, res pa je, da bo treba na tem pod
ročju še bolj izkoristiti ponujeno priložnost. To velja predvsem za ti
sta okolja, ki se doslej še niso lotila reševanja lastnega razvoja na 
takšen način.

Analiza uresničevanja srednjeročnega načrta nam kaže še nadaljnje 
zaostajanje. Zlasti z ukrepi za skladnejši regionalni razvoj v SR 
Sloveniji in s pospešeno kadrovsko obnovo v vseh okoljih bo moč 
dosegati boljše rezultate, predvsem pa nove proizvodne zmogljivosti, 
ki bi povečale dohodek in zaposlile dodatno delovno silo.

D. M.

KS Šentjur-center uresničuje 
samoprispevek

D ecem bra se poslovno leto zaključi, čeravno so vsi podatk i o po
slovanju zb ran i šele dva m eseva pozneje. Osnovni pokazatelji p a  so 
k ljub  tem u znani v slehernem  okolju . S svojim  delom, u resn iče
vanjem  p ro g ra m a  v le tu  1988, sm o končali tud i v KS Š en tju r — 
center. P ro g ram  je  po  m n en ju  odgovornih  v KS cen ter uresn ičen  
po zastavljenem  načrtu . M anjše odstopan je , ki pa ga želimo n adok 
nad iti v p rih o d n jih  dveh letih , je  b ilo  le p ri sovlaganju sredstev  
za vodovodni sistem  Kozarica. Pri tem  je  šlo le za to, da iz redn ih  
sredstev sam oprispevka n i b ilo  v 50-odstotnem  deležu izdvojenih 
nam enskih sredstev . Vzrok za to  je  ja sen . V p retek lih  letih  so b ila  
največja f in an čn a  sredstva  vložena v kom unalno  in fra s tru k tu ro  in 
v izgradnjo vežice, k je r  se po jav lja jo  t r i  k ra jevne skupnosti in  je  
bilo treba investic ijo  izpeljati skupaj z vsem i trem i okolji. N osilec 
je  bila seveda k ra jev n a  skupnost Š en tju r-cen ter, ki im a obenem  
še izredno veliko  odgovornost do izg rad n je  vodovodnega sis tem a 
Kozarica, k je r  je  p rav  tako  nosilec investicije . Glede n a  to, da gre 
za enega n a jv eč jih  p ro jek tov  na tem  obm očju , je  bil inženiring 
zaupan tren u tn o  najbo lj sposobni o rganizaciji v občini, Delovni o r
ganizaciji za o p rav ljan je  poslovnih s to rite v  Š en tju r (DOPS). P ošte
nem u in p ro fesionalnem u odnosu do dela se im am o zahvaliti, da 
je  na tem  p ro je k tu  toliko narejenega. Z g ra jena je  I. faza (položen 
je  cevovod od m ote la  v Š en tju rju  do vodohram a Rifnik). V izgrad
n ji je  položitev cevovoda od v rtine  K  2 do K  3, te r  po trebn i ob jek ti 
na obm očju č rp a n ja  in  k lo riran ja  vode. V nasledn ji fazi, spom ladi, 
pa bo tre b a  položiti še cevovod skozi Jakob .

Glede n a  to, d a  bo za dokončanje p ro je k ta  treb a  zagotoviti še 
precej sredstev , b i b ilo  prav , da b i p r i tem  pom agale tud i naše  
delovne organizacije . T reba je  nam reč povedati, da k ljub  tem u, da 
krajevne skupnosti lahko združijo  v sa  s red stv a  iz le tn ih  p ro g ra 
mov, ne bo  m ožno v celoti p o k riti vseh  stro škov  izgradnje. V k ra 
jevnih  skupnostih  zaupam o DOPS, d a  bo  k lju b  neugodnim  razm e
ram  za izg radn jo  takšn ih  investicij, u sp e l v dogovorjenem  ozirom a 
v načrtovanem  času  dokončati ta  o b jek t. To si p rav  gotovo n a jbo lj 
želimo vsi po rabn ik i, ki se tega žal včasih  zavedam o šele ta k ra t, 
ko nam  vode p rim an jku je .

V iz tekajočem  se le tu  im am o tudi v Š e n tju r ju  m arsikaj, k a r  n a 
šim  k ra jan o m  o la jšu je  vsakodnevno življenje. Zgradili sm o novo 
vežico, posodobili nekaj cest, uredili n ek a te re  razm ere na av tobus
n ih  posta ja lišč ih  itd . Vložena sredstva so b ila  v naj večji m eri p r i
dobljena iz s red stev  sam oprispevka. To n am  pove tud i podatek , da 
bi bili b rez tega v ira  sredstev  občani ob m arsika te ro  pridobitev , 
ki jo  sicer p rid o b ijo  s skupno združenim i sredstv i. Veliko k ra janov  
je  dobilo te lefonske p rik ljučke. K ljub izredno  visokim  cenam  je  še 
precej zan im an ja  za to, da b i se štev ilo  prik ljučkov  še povečalo. 
Žal je  tre b a  seznan iti naše k ra jane , d a  za p rihodn je  leto ni p red 
videno n ik ak ršn o  povečanje zm ogljivosti in  zato ni m oč p ričak o 
vati, da bi novim  in te resen tom  om ogočili nove številke ozirom a p r i
ključke. Za vse in fo rm acije  se lahko  naročn ik i ob rnejo  n a  PTT 
Celje, Tozd za p t t  p rom et.

P ro g ram sk i sm o si ga zastavili v zače tk u  le ta  sm o uresničili, da 
im am o tu d i ka j pokazati, k ra ja n i p a  lahko  ob vsakodnevnem  upo 
rab ljan ju  te h  dob rin  sam i presodijo , ali sm o se lotili reševan ja  
p rav ih  p rob lem ov  ob pravem  času. D. S.

Šentjurski portret
Andrej Pevec

Če se nameniš k 90-letnemu 
človeku, da bi ga povprašal to in 
ono o njegovem življenju, si pri
praviš kratka in jasna vprašanja, 
pa na primemo glasnost izpra
ševanja ne smeš pozabiti, saj 
možak je vendar že star in na
glušen. Pri tej starosti je to tako 
normalno, kot biti zaljubljen pri 
osemnajstih.

Toda ob srečanju z Andrejem 
Pevcem se ti poruši predstava o 
starcu devetdesetih let. Kar sam, 
brez mojih jasnih vprašanj, mi je 
začel pripovedovati o tistih ča
sih, ko se je kot dvajsetletni mla
denič vrnil iz Albanije, kjer je

služil avstrijsko vojsko. V tej de
želi, daleč od doma, je zbolel za 
malarijo, pa so ga poslali najprej 
v Avstrijo in kasneje na t. i. re
konvalescent v Celje, da si opo
more. Takrat pa so se na Koro
škem borili za našo severno mejo 
in s prijateljem Ivanom Jagrom 
sta se javila med prostovoljce. An
drej je postal Maistrov borec in 
ostal na koroških tleh vse do 20. 
maja 1920. Torej tudi še potem, 
ko je pri Ravnah že padel po
ročnik Franjo Malgaj in ko je 
vrla slovenska politika nespamet
no onemogočila generala Maistra 
in čakala na »pravično« odločitev 
glede severne meje.

Po vrnitvi v rodni Šentjur se 
je najprej zaposlil v mlekarni 
v Rogaški Slatini. Kmalu pa je 
dobil delo v Šentjurju, v Jajčni 
zadrugi. Potem so ga za 14 dni 
poslali v Veliko Trgovišče na Hr
vaško, kjer je imela Jajčna svojo 
poslovalnico. Ostal pa je celih 
devet let, dokler ni leta 1934 od
prl svoje trgovine v Šentjurju. 
Toda najtežji časi so šele prišli. 
Med vojno je morala biti njego
va trgovina založena za vse, za 
partizane, za Nemce — in vsak 
trenutek si bil lahko ob glavo.

Po vojni je imel trgovino še 
štiri leta. Ko je leta 1948 naša 
oblast v svojem socialističnem  
zanosu pobirala kmetom zemljo, 
obrtnikom stroje in trgovcem bla
gajne, je bil tudi Andrej Pevec 
ob svojo trgovino. Pa se ni dosti 
menil za to. Dobil je zaposlitev 
na Žagi in delal tam kot skladi
ščnik. Na Žagi se je tudi upoko
jil. Zdaj je že 34 let v penziji in 
pravi, da mu nič ne manjka. Se
veda, ko pa je čil in zdrav, da 
malo takih!

Pa sva čisto na koncu rekla še 
nekaj o tem, da se danes nič 
ne znamo prav zmeniti, da se na
rodi kregamo med sabo itd. Pri

nesel mi je sliko staro 70 let, na 
njej pa trije mladeniči: Andrej v 
soldaški uniformi, italijanski to
variš v karirastem suknjiču ter 
srbski vojak s šajkačo na glavi. 
Andrej Pevec je najin pogovor 
zaključil z besedami: »Poglejte, 
kako smo se štimali!«

Anita Koleša

Marija Zdolšek
25. novem bra je  praznovala 90. 

ro js tn i dan  učiteljica M arija  
Zdolšek, ki se je  n jeni učenci s 
hvaležnostjo  in spoštovanjem  
spom injam o.

Rodila se je  le ta  1898, m a tu ri
rala na ljub ljanskem  učiteljišču  
in dobila p rvo učiteljsko  m esto  
v Š m artnem  v Rožni dolini. 1925. 
leta je  p riš la  na šen tju rsko  šolo 
in osta la  tam  vse do upokojitve.

O biskali sm o jo  na n jenem  do
mu. V p rije tn em  pogovoru se M a
rija  zelo rad a  spom inja let, ko 
je  ko t ta jn ica  delovala s pok o j
nim  šen tju rsk im  zdravnikom  dr. 
F rancem  Svetino, v telesnokul- 
tu rnem  d ruštvu  Sokol.

Fašizem  tud i n je j, k o t zaved
ni slovenski učiteljici, n i p riza 
nesel. Izselili so jo  na H rvaško. 
Tam se je  h itro  vključila v osvo
bodilno g iban je in učila v P et
rinji. P ravi, da je v tis tih  hud ih  
časih vedno s ponosom  dejala: 
»Slovenka sem«.

N ekaj časa je  bila in ten d an t 
m ladinskega dom a v M ostarju  in  
tam  je  p ričak ala  svobodo.

Po vojni se je  vrnila v Š en tju r 
in učila  n a  naši šoli. Vneto je  
zbirala slovenske knjige in veli
ko časa posvetila u re ja n ju  kn již
nice.

Bila je  odlična učiteljica. N iko
li ne bom o pozabili n jen ih  zem 
ljep isn ih  u r, k e r je  znala tako  
zanimivo pripovedovati o d a lj
n jih  deželah in n jihovih  ljudeh 
Im ela je  srčen, hum an odnos do 
šolarjev, za k a r smo ji še danes 
hvaležni.

M arija  je  b ila  velika lju b ite lji
ca narave. V sak p ro sti čas je  iz
koristila  za hojo  v planine, bo 
disi v h rib e  okoli našega lepega 
Š en tju rja  ali kam  dlje.

L jub ila  je  knjige in lepo slo
vensko pesem .

D anes ji  n jena  častitljiva  s ta 
ro st ne dovoli izletov v p lanine, 
vid ji  peša, k ljub  tem u  pa je  do
brovoljna, rad a  posluša radio  in  
se pogovarja  s p rija te lji.

N ikoli n i sam a, saj zanjo lepo 
sk rb ita  Pepca in  Zdenka Cehner 
ter šo la r Grega.

Vsi, ki vas, spoštovana uč ite 
ljica, poznam o, vam  k vašem u 
visokem u ju b ile ju  iskreno  česti
tam o.

Ivanka Podgajsk i



Varujmo naše okolje
O nesnaževanje in  onesnaženost okolja v občini, predvsem  pa to 

v rstn e  analize za obm očje celjske regije, u sm e rja jo  v resno lo te
van je  obravnave in  rešev an ja  te  problem atike. Posebno vprašan je 
p ri tem  se postav lja  n a  po d ro č ju  onesnaženosti zraka, kakovosti 
vodotokov in p a  p riso tn o st določenih elem entov v hrani.

O dgovornejši odnos do o k o lja  bo  m oral p o sta ti eno od tem eljnih 
vp rašan j prihodnjega razvo ja  občine. V dopolnitvah planskih  doku
m entov družbenopolitične skupnosti m ora  sanac ija  in  varstvo oko
lja  p o sta ti integraln i del gospodarskega in p ro sto rsk eg a  razvoja. 
Za dosego tega cilja se je  tre b a  lo titi sanacijsk ih  in varstvenih 
ukrepov.

Ekološka b ilanca celjske regije nakazuje p rekom erno  onesnaže
van je  zraka, tud i za določena obm očja v naši občini. O bm očja k ra 
jev  Š en tju r in D ram lje u v ršča  v 3. obm očje onesnaženosti zraka z 
SO 2  (obm očja s p rekom erno  onesnaženim  zrakom ). Po m etodolo
giji, k i jo  p riporoča Svet za varstvo okolja p r i ZIS  sodi obm očje 
D ram elj v času  kurilne  sezone m ed obm očja s k ritično  onesnaže
nim  zrakom . Z aradi teg a  je  p rizadeto  tud i zdravstveno  stan je na 
tem  obm očju. Po m etodologiji, ki je  p redpisana po obsto ječih  p red 
pisih  in služi za razp o re jan je  k rajev  v SRS v o b m o čja  onesnaženo
sti, p a  p red stav lja  3. obm očje onesnaženosti z rak a  nad  dovoljeno, 
vendar pod  kritično  m ejo . K ot zadnje — 4. obm očje po tej m eto
dologiji p a  je  zrak  onesnažen  nad  kritično m ejo. Na m erilnem  
m estu  v D ram ljah  v k u riln i sezoni 1987 je  b ila  zabeležena najv išja  
k oncen trac ija  0,57 mg SOa/m 3 zraka. N adaljn je  m eritve  24-urne po
vprečne koncentracije  so tud i presegle vednost 0,30 m g SCh/m3 zra
ka. Za to  m erilno  m esto  je  značilna zelo velika variab ilnost kon
cen trac ij SO2 , ki se g ib lje  od zelo nizkih do za to  obm očje ek s tre 
m no visokih. O cenjuje se, da tako visoke k oncen trac ije  niso posle
d ica em isije n a  obm očju  D ram elj. Število em isijsk ih  virov v D ram 
lja h  je  relativno m ajhno , p a  tu d i industrije  ni v neposredni bližini.

Tudi m eritve onesnaženosti zraka v času ku rilne  sezone kažejo, 
da je  količina sed im enta n a  P lanini p ri Sevnici podvržena precejš
n jem u  n ihan ju  in  se g ib lje  m ed vrednostm i pod  6 g r /m 2, k a r  je 
zg o rn ja  dovoljena m eja  za stanovan jska naselja  in  esk trem no viso
kim i nad  15 g r /m 2, k a r  je  zgorn ja  dovoljena m e ja  za industrijske  
cone.

Po naročilu  p ris to jn ih  inšpekcijsk ih  služb so bile opravljene m e
ritve  em isij dim nih p linov n a  obm očju  KS Š en tju r-cen ter in za 
kotlovnico center, kotlovnico »Na Lipico«, te r  za ko tla rn i KK Š ent
ju r  p ri Celju in  LI BOHOR Š entjur.

Iz predloženih zapisnikov o m eritvah  in s trokovn ih  ugotovitvah 
p ris to jn ih  zavodov je  razvidno, da je  v večini p rim erov  povprečna 
enou rna  koncen trac ija  črn in e  dim a v dovoljenih m ejah , vendar pa 
p r i norm alnem  doziran ju  goriva v enournem  in te rv a lu  vidna em i
sija  presega stopn jo  z po  Ringelm annovi skali za k ra jši čas (2 
m inuti).

M eritve o onesnaženosti z rak a  izhaja jo  iz le ta  1987 (kurilna se
zona 1987/88).

K ot drugo področje  v a rs tv a  okolja  ugotav ljam o onesnaženost 
naših  vodotokov. P o d je tje  za u re ja n je  voda NIVO Celje — Tozd 
vodnogospodarstvo, izvaja  v  okviru  »katastra  kakovosti površinskih 
voda« m eritve o  kakovosti vode. Odvzem vzorcev je  v drugi polo
vici avgusta, sep tem b ra  in  v začetku ok tobra, to re j tudi ob času 
nizkega vodosta ja , ko je  kakovost vode najslabša. Z ajem na m esta  
n a  V oglajni so ca. 1000 za Š en tju rjem  (pri jezu  n a  Opoki), v Peš- 
nici p ri izlivu, v K ozarici p r i  izlivu in  v S livniškem  jezeru.

Po m eritvah, k i se izva ja jo  iz le ta  1980 je  razvidno, da je  voda 
v Slivniškem  jezeru  n a  pov ršin i dobre kakovosti, p r i  dnu  p a  slaba 
(H 2 S, NH4, Fe, n i kisika). Pešnica je  p r i iz toku ob rem en jena s fe
kaln im i odplakam i, K ozarica p a  z odplakam i iz Klavnice. Za Š ent
ju r je m  p a  je  V oglajna ob ičajno  v I II . kakovostnem  razredu.

V Š en tju rju  je  kanalizac ija  v p retežn i m eri zgrajena, ni pa u re
jen o  čiščenje odplak. V se odplake iz naselja  se o d v aja jo  v Pešnico, 
K ozarico in Voglajno, te r  gorvodno tud i v Slom ščico. In d u strija  
im a v glavnem  u re jen o  p reč iščen je  (nev tralizacijske jam e, lovilci 
o lja , usedalniki), k je r p a  se o d stran ju je jo  sam o organske prim esi 
in  n a ftn i derivati. O rgansko onesnaženje pa o stane  in  se nato  v vo
dotoku  razg ra ju je , za k a r  p a  tro ši kisik. V času  n izk ih  pretokov 
— p rim e r letos v m esecu avgustu , p a  n i nič čudnega, če bo V oglaj
n a  uvrščena v IV. kakovostn i razred, ali da se v vodi porab i ves 
k isik  za razgradnjo  o rganskega onesnaženja in  p rid e  do pogina 
rib . Ob tako nizkem  v o d o sta ju  v naših  vodotokih  in  p ri enakih 
količinah odplak  pa je  posled ica  pogin rib, k o t sm o to ugotavljali 
v le tu  1987—1988.

S s tran i D ruštva za varstvo  okolja Celje sm o p re je li dopis o 
rezu lta tih  analiz odvzetih  vzorcev zemlje, k ro m p ir ja  in  so la te  z 
obm očja  občine Celje. V svojem  dopisu  navaja jo , d a  o b sta ja  m ož
n o st zastrup ljenosti zem lje tu d i na obm očju  n aše  občine. Iz labo
ra to r ijsk ih  izvidov je  v ideti, d a  je  v zem lji in  odvzetih  vzorcih so
la te  in k ro m p irja  p riso tn o s t kadm ija , arzena, c inka in  fluora nad 
dovoljeno m ejo. K adm ija  je  v norm aln i zem lji povprečno 0,06 ppm  
(ppm  — je  m ilijon inka neke snovi). Če je  k ad m ija  več kot 3 ppm , 
po tem  zem lja (norm a EGS) ni več p rim erna  za pridelavo  h ran e  za 
živali in ljudi. A rzena je  v zem lji povprečno 6 ppm . Z gornja m eja 
za pridelavo h ran e  je  20 ppm . Če je  arzena n ad  20 ppm , je  treba 
p ride lano  h ran o  analiz irati. M esečna doza, ki n a j n e  bi vplivala na 
zd rav je  človeka je  ca. 1,3 m ilig ram a v abso lu tn i količini.

Iz naselja  P roseniško — KS Blagovna v n aši občini sta  b ila  od
vzeta vzorca je te r  s rn e  in  goveda. Z analizo p red m etn ih  vzorcev 
je  b ilo  ugotovljeno, d a  je  v obeh p rim erih  p r iso tn a  količina kad
m ija , ki p resega m ejne  koncen trac ije  — v je tr ih  sm e  1,267 m g/kg, 
v je trih  goveda p a  0,705 m g/kg .

T ake analize so pogojevale, da je  ve terinarsk i in špek to r m eseca 
avgusta  1988 odvzel vzorce m esa, je te r  in ledvic goveda, ki je  bilo

vzrejeno n a  obm očju KS P lan ina p ri Sevnici. Ti vzorci naj bi slu
žili ko t p rim erja ln i vzorci p re j navedenih.

Kem ične analize p a  so pokazale, da je  tud i v teh  vzorcih p riso tna  
ko lič ina arzena, svinca in  k ad m ija  nad  dovoljeno.

U gotovljeno s tan je  onesnaženosti zraka in  voda te r  p riporočila 
DVO Celje, nareku je  sistem atično  zasledovanje s ta n ja  n a  tem  po
d ročju . Zadnje analize m esa, je te r  in  ledvic ne kaže upoštevati kot 
vzorčne, ozirom a ko t s ta n je  povprečja n a  določenem  obm očju. 
Kaže p a  n a  po trebo  širšega p roučevan ja  onesnaženosti zraka, vodo
tokov in  drugega, in  to n a  štu d ijah , znanstvenih analizah, odvzetih 
vzorcih  zemlje, poljščin, pov rtn in , živil živalskega izvora, vzorcih 
rib , voda in  usedlin  v vodotokih. M esta odvzem a vzorcev bodo tako 
določena, da bo pokrito  posam ezno obm očje KS ozirom a celotno 
obm očje občine. V kom pletni analizi s tan ja  n a  tem  pod ročju  pa 
bodo upoštevani in zajeti že dosedanji rezu ltati, pa tu d i še neobrav- 
navana obm očja. Ti predlogi izha ja jo  tudi od  Sveta občin  celjskega 
obm očja — K om isija za varstvo  okolja Celje.

A kcija ugotav ljan ja onesnaženosti okolja b i po tekala usk la jeno  z 
inšpekcijsko  službo, K om isijo  za varstvo okolja  p ri IS  SO Š en tju r 
p r i Celju, Ribiško družino V oglajna Š tore in  d rugim i p risto jn im i 
službam i.

V Voglajno pri Novi vasi je nekdo odvrgel kar celo mrtvo tele. Osup
ljiva je naša neodgovornost!

A kcija bo  uspešna, če se v to  vključijo  vse delovne organizacije 
in  slehern i občan. N a seji IS  te  občine je  b ilo  posebej poudarjeno  
dejstvo , da s preventivo lahko  dosežemo velik uspeh . Da je  Šent
ju r  (cen ter in  b ližn ja okolica) n a  13. m estu  v SRS po onesnaženo
sti z ra k a  z SO2  je  določeno presenečenje, če pom islim o, da naj bi 
b il Š en tju r  čist; vendar te m u  n i tako. Z rak  se onesnažu je tud i iz 
k u riln ic  — stanovanjsk ih  b lokov  in  iz ind iv idualnih  hiš. Z uporabo 
ku riva  z m an jšim  deležem žvepla b i p rispevali k zm an jšanosti one
snaženosti zraka.

S leherna delovna organizacija  m ora  poskrbeti, d a  bodo odpadne 
snovi (dim , prah , odplake in  drugo) očiščene p red  izpustom  in kot 
tak e  m an j škodljive za okolje . Posebno to  velja za odplake, ko so 
vodotoki zelo onesnaženi, rib e  p a  so v tem  p rim eru  neužitne.

Veliko onesnaževanja o k o lja  se povzroča z od laganjem  odpadnih 
snovi. Govorimo o tako im enovanih  črn ih  odlagališčih, n a  katerih  
se od lagajo  razni trd i — pločevinasti — in  osta li odpadni m ate
riali, ki lahko ogrožajo ta ln ico  in  bližnje vodotoke. S leherni občan 
m o ra  svoje odpadne snovi od lagati na za to  določena m esta. Ne
odgovorno in kaznivo je  od lagan je  odpadnih  snovi n a  ta k šn a  črna 
odlagališča, če so le-ta v  neposredni bližini vodotokov a li vodnih 
virov. KS m orajo  tud i te m u  vp rašan ju  posvetiti pozo rnost v prid  
č istem u  in zdravem u okolju .

P ri š irši obravnavi te  p rob lem atike  n a  seji IS  in  delegatske 
skupščine so bili sp reje ti nas ledn ji zak ljučki ozirom a priporočila:

1. izdelan in sp re je t je  b il o snu tek  O dloka o v a rs tv u  zraka;
2. n a  vseh področjih  v a rstv a  okolja  upoštevati p reventivne akcije, 

ki so jih  dolžne poleg delovnih  organizacij in  občanov izvaja ti tudi 
in špekcijske  službe in K om isija  za varstvo okolja;

3. v ak tivnost za varstvo  oko lja  in  ohran itev  čistega oko lja  vklju
čiti tu d i Raziskovalno sku p n o st občine Š en tju r p r i Celju;

4. delovne organizacije m o ra jo  v kar največji m eri izkoristiti vse 
m ožnosti p reprečevanja onesnaževanja oko lja  (zraka in  vode) v svo
je m  proizvodnem  procesu, to  je  s filtri n a  d im nih  n ap rav ah  in s 
č iščen jem  odplak do d o pustn ih  p aram etro v  p red  izpustom  v vodo
toke;

5. p r i  večjih  porabn ik ih  energ ije  u p o rab lja ti tak o  v rs to  goriva, ki 
ne onesnažuje ozračja, ob  p rv ih  rek o n stru k c ijah  n ap ra v  pa nam e
stitev  ustreznih;

6. s postav itv ijo  večjega štev ila  m eriln ih  m est (za to  pooblaščeni 
zavod) n adaljevati s p re iskavam i o onesnaževanju  zraka;

7. odvzem  vzorcev poljščin , povrtn in , m esa te r  drobovine govedi, 
vode in  rib  razširiti tako , da bo pokrito  celotno obm očje občine 
(ca. 25 vzorcev).

Le z zavestjo, odgovornostjo  in  s spoštovanjem  zakonskih  dolo
čil, bom o lahko ohran ili sebi in  zanam cem  zdravo okolje , p reh rano  
in  vodo, ki so v ir  zdravega življenja.

O bčinski in špek to rat



Sanacija v Eleganti! uspeva
Uspešno izglasovan referendum  

in  pozitivno poslovanje odp ira ta  
nove m ožnosti razvoja tekstilne 
industrije  v Š en tju rju  v sodelo
vanju  z m atično  DO in Sozdom 
Merx.

Delavci Tozda Mode in Tozda 
Elegant sm o v sep tem bru  letos 
uspešno izglasovali referendum  
o združitvi obeh  tozdov v eno 
tem eljno organizacijo . S tem  je  
Tozd Moda vstop ila  v Tozd Eele- 
gan t in bo z 31. decem brom  le
tos postala konstitu tiven  sub jek t 
enotnega Tozda Elegant. Z re
ferendum om  sm o uresničili de
setletne cilje po  združitvi in p re 
kinili b rezp lodna m edsebojna 
nesoglasja iz pretek losti. Z dru
ženi tozd im a več ko t 400 delav
cev, od k a te rih  jih  80 dela v Ce
lju , v s ta rem  E legantu . To p red 
stavlja po lansk ih  izhodiščih ok
rog 40 odsto tkov  proizvodnje DO 
Toper za p rih o d n je  leto Z zd ru 
žitvijo sm o om ogočili predvsem  
dvoje:
— racionalizacijo  organiziranosti 

in
— investicijo v proizvodne p ro 

store

se je  investicija sicer podražila, 
ven d ar povečanje ne dosega 10 
odsto tkov  pogodbenega zneska. 
K er izvedbena dela po tekajo  v 
sk ladu  s pogodbo, upam o, d a  bo 
m o tu d i prenos osnovnih sred 
stev  izvedli v predvidenem  roku, 
saj m o ra  b iti ob jek t po pogodbi 
m ed izvajalcem  GIP Ingrad, Tozd 
Š e n tju r  in DO Toper, Tozd E le
gant, zaključen z 31. decem brom  
letos. T ak ra t m oram o nam reč 
tu d i m i izprazniti p ro sto re  »Po
trošniku«. S tem  bodo zagotovlje
ni fizični in  form alni pogoji za 
eno tno  skupno gospodarjenje.

S form alnoipravnim i pogoji m i
slim o n a  enoten vpis v sodni re 
g is te r (za Tozd M oda še n i po
tekel ro k  izbrisa) in  p rehod  n a  
eno ten  obračun. Devetm esečni 
o b raču n  je  na zahtevo SDK še 
p rik az an  ločeno, m edtem  ko se 
n a  koncu le ta  1988 opravi za 
Tozd M oda zaključni račun , ki 
je  h k ra ti  končna bilanca, ki se 
vnese v bilanco Tozda E legant. 
Z izvedbo vseh nadom estn ih  vo
litev  v sam oupravne organe in 
DPO bo  tako postopek združitve 
do konca leta končan.

Gradnja novih proizvodnih prostorov.

Že takoj po sam oupravni zd ru 
žitvi smo n am reč  lahko nekatere  
funkcije v Tozdu poenotili. Tako 
sm o racionalizirali proces vode
n ja  in ob računa  OD, m edtem  ko 
to  nekatere d ruge reso rje  še ča
ka v prihodnje . N a ta  način bom o 
lahko izboljšali razm erje  m ed re 
žijskim i in  proizvodnim i delavci. 
To pa je  b is tv en a  naloga, ki jo  
zaradi neproduktivnega zaposlo
vanja v p re tek lo sti p re s tru k tu r i
ran je  zahteva v celotni industriji 
SRS in SFRJ.

Z odprodajo  p rosto rov  Tozda 
Mode Tozdu P o trošn ik  smo za
gotovili finančno  osnovo za in
vesticijska v lagan ja  za združitev 
vseh zaposlenih  n a  eni lokaciji, 
to  je  na sedežu Tozda E legant. 
Razliko sred stev  zagotavljam o 
preko FNP. Do teh  sredstev  sm o 
upravičeni, saj je  investicija na 
obm očju SO Š en tju r. V rednost 
investicije znaša  1.209.559.836 din. 
Zaradi sp rem em be zakonodaje

Če pogledam o še poslovanje za 
obd o b je  od ja n u a r ja  do o k to b ra  
1988, ugotovim o, da sta oba toz
da poslovala pozitivno, vendar 
n is ta  pokrivala vseh obveznosti. 
G lede n a  p lanska izhodišča p red 
videvam o, da bom o ob zak ljuč
nem  raču n u  1988 lahko pokrili 
tu d i vse obveznosti in  poslovali z 
o stan k o m  dohodka. Čeprav n a  
tem  m estu  nim am o nam ena ob
rav n av a ti drugih tozdov, p a  m o
ram o  vendarle ugotoviti, da je  
n jih o v  položaj zelo različen, 
k lju b  izkazanem u pozitivnem u 
rezu lta tu . V okviru  skupnega 
p rih o d k a  nam reč Tozd Š m arje  
z a o sta ja  po vseh k rite rijih . B olj
ši rez u lta t v Š m arju  bi h k ra ti po 
m enil tu d i velik pozitiven p rem ik  
v ce lo tn i DO. Je p a  dosežen ve
lik  n ap red ek  s tem, ko je  o b ra t v 
D onjem  V akufu z referendum om  
postav il osnove za sam osto jno  o r
gan iziran je. N ajm anj kar lahko  
p ričak u jem o  je, da bo, tu d i če

OBČANOM DPS SENJUR ŽELIMO SREČNO NOVO LETO, 
VSEM DELAVCEM PA USPEŠNO POSLOVNO LETO 1989.

KOLEKTIV TOZDA ELEGANT

ne pride do odcepitve, svoje sla
be poslovne rezu lta te  poslej iz
kazoval ločeno in  ne bo brem e
nil ostalih  tozdov.

V s tru k tu rn em  sm islu  pom e
ni v celotni DO naj večji prem ik 
usm eritev  v izvoz. N a dom ačem  
trgu  sm o ustvarili le slabo četr
tino dohodka, m ed tem  ko gre 
ostala p ro d a ja  n a  raču n  lohn po
slov in  izvoza. H k ra ti je  bil op
rav ljen  izredno velik prem ik v 
kolekciji, ki je  izdelana po vzorcu 
naših pa rtn e rjev  iz tu jine, tako 
da z zalogam i gotovih izdelkov 
letos nim am o težav. Ob dvigu 
produktivnosti in  u resn ičen ju  na
črtovanih  obveznosti zlasti v 
zadnjem  trom eseč ju  gre p ri tem  
vsa zahvala tudi delavcem  v ne
posredni proizvodnji, ki kot že 
to likokrat, ponovno nosijo  ene
ga glavnih brem en  sanacije. To 
še zlasti v p re tek lo sti, ko smo 
bili ko t »izgubarji« p risiljen i ob
likovati zelo nizke dohodke. Da
nes se to razm erje  poprav lja , saj 
nam eravam o do konca le ta  do
seči na področju  delitve OD re
publiško m esečno povprečje pod
skupine dejavnosti. S tan je  se je 
že sedaj izboljšalo, k a r  nam  go
vorijo  indeksi ob likovanja do
hodka in OD v p rim erjav i z p re
teklim  letom  in p a  s podskupino 
dejavnosti v SRS, ki presegajo 
300 odstotkov. K ljub  doseženim

rezultatom  se zavedamo, da nas 
čakajo v naslednjem  le tu  še zelo 
težke naloge na področju  trže
nja, posodobitve proizvodnje 
(etapna prenova stro jnega p ark a  
z zaključenim  razpisom ) in  ob
v ladovanja stroškov zaradi še 
vedno relativno neugodnega s ta 
n ja  o b ra tn ih  sredstev. Ni si nam 
reč enostavno  zagotavljati dohod
ka v b o ju  z svetovno konkuren
co, saj pridobivam o delo v n a j
različnejših  državah ES (ZRN, 
Francija. Belgija), pa tudi v Av
striji, ČSSR, k je r je  in teres n e 
razvitega sveta in držav v razvo
ju  na pod roč ju  tekstila  izjem no 
velik, ponudba delovne sile p a  
p rak tično  neom ejena.

Čeprav sanacija  še ni končana, 
kakor tu d i ne ukrep družbenega 
varstva, vseeno izkoriščam  p r i
ložnost, da se za dosedaj izkaza
no pom oč p ri sanaciji zhvalim  
vsem tis tim  gospodarskim  in 
družbenopolitičnim  dejavnikom  
v reg iji in  v DPS, ki so sanacijo  
ves čas podpirali. Posebna zah
vala p ri sanaciji pa gre seveda 
Sozdu M erx in delavcem, ki so  
ves čas v veliki m eri sledili zah
tevam  sanacijskega p rogram a in 
vodstva, čeprav  naloge niso b ile 
m ajhne in  so zahtevale veliko 
naporov te r  dodatnega dela. 
P redsednik  ZKPO Tozda E legant 

Zvone Leskovšek, dipl. ing.

Ceste, ceste!
V novem bru je  b il v Celju posvet sveta osm ih  občin celjske re 

gije o cestni p rob lem atik i, ki so se ga udeležili tud i najodgovornej
ši p redstavnik i skupnosti za ceste Slovenije.

Udeleženci posve ta  so ugotavljali, da je  b ila  v prvi polovici le to š
njega le ta  v cestn i skupnosti p rece jšn ja  zask rb ljenost glede rea li
zacije zastavljenega p rog ram a rekonstrukcij in  m odernizacij m agi
stra ln ih  in  reg ionaln ih  cest, saj so bili v iri financ iran ja  zarad i n a 
raščan ja  inflacije vedno m anj vredni, p a  tu d i p rito k  denarja  je  bil 
do uvedbe trd n e jšeg a  bencinskega d in a rja  zelo slab. Tako se je 
stan je  izboljšalo šele v drugi polovici le ta  in  zastavljeni n ač rt del 
n a  regionalkah bo  tu d i v naši občini v celo ti uresničen. Tudi lepe
m u vrem enu v o k to b ru  in novem bru se im am o zahvaliti, da je  v 
celoti p reb it Jezersk i klanec, p a  tud i p rece jšen  odsek ceste M aršala 
T ita p ro ti P revo rju  in  p reostanek  regionalke do Šentvida p ri P la
nini.

Na om enjenem  posvetu  je  osem  celjsk ih  občin predlagalo p re d 
stavnikom  repub liške skupnosti za ceste tu d i m edsebojno usk la jen  
predlog m odern izac ije  in rekonstrukcij m ag istra ln ih  in  regionalnih  
cest n a  celjskem  obm očju  v le tih  1989— 1990, vključno s p rip o ro 
čilom pospešene rek o n stru k c ije  ceste S livnica—Lesično, dokončavo 
Jezerskega k lanca in  izgradnjo  šen tju rsk e  obvoznice.

E notno so p o d p rli tu d i po trebno  rek o n stru k c ijo  m agistralne ce
ste  M 10 n a  odsek ih  »Baba« in  T rojane, k je r  se predvideva izgrad
n ja  tre tjeg a  (odstavnega) pasu.

Ta uk rep  je  s icer n a  obm očju  ljub ljanske  regije, vendar je  za rad i 
povezave s širšim  slovenskim  prosto rom  pom em ben ne le za nas, 
tem več tud i za d ruge regije v severni Sloveniji. E notno je  bil pod
p r t  tudi predlog za n ada ljn jo  izgradnjo  Slovenike n a  odseku Ce
lje—L jubljana, za k a r  naj bi se že v le tu  1989 lotili izdelave p o 
trebne dokum entacije .

Na posvetu so bili predstavniki občin seznanjeni tudi z nekate
rimi novostmi, ki jih prinaša novi pravilnik o obnavljanju, rednem 
vzdrževanju in varstvu cest, s tem v zvezi pa tudi z ukrepi za 
racionalizacijo stroškov zimskega vzdrževanja cest.

Tovariš Levičnik je  navzoče seznanil s p rip rav am i n a  sprem em bo 
zakona o cestah. B istvene novosti so p redvidene v zvezi s sta tu som  
cest. Po novem  n a j b i ceste ne bile več osnovna sredstva cestn ih  
pod jetij. S am oupravna organiziranost cestnega gospodarstva bo od
visna predvsem  o d  opredelitev  v dopolnitvah k Ustavi SRS. Z arad i 
sprem enjene opredelitve  cest kot osnovnih sredstev  (z n jim i naj bi 
v p rihodn je  u p ra v lja la  skupnost za ceste  S lovenije ali celo cestn i 
sklad) se bo sp rem en il tud i sta tu s  organizacij za vzdrževanje cest. 
Obenem  je  p redv idena sprem em ba sestave SCS, ki naj bi bila eno
dom na. V erjetno bodo  sprem em be narekovale tud i drugačen način  
fin an c iran ja  lokalne cestne m reže.

Ko bodo vse sp rem em be zakona p rip rav ljene, jih  bo strokovna 
služba skupnosti za  ceste  Slovenije posredovala  v razpravo  občin
skim  skupnostim  za ceste.

Da bi nam  novi zakon  o cestah  poleg številn ih  novosti p rinesel 
tudi več k ilom etrov  novih cest, kot p a  n am  jih  je  uspel zagotav
lja ti stari! Ž. F.



Slivniško jezero
L eta 1976 je  za p regrado  T ra t

n a  nasta lo  um etno  Slivniško je 
zero, ki im a ob m aksim aln i za
jezitv i okrog 86 hek tarjev  povr
šine, njegova največja globina 
p a  seže do 14 m etrov. P regrada 
je  b ila  zgrajena za po treb e  teh
nološke vode železarne Š to re  in 
ko t zadrževalnik poplavnega va
la, obenem  pa bi na te j akum u
laciji našlo svoj p ro s to r rib ištvo  
in  rekreativn i turizem . V zvezi 
s slednjim  so n as ta ja li n a jra z 
ličnejši p ro jek ti u rban izac ije  je 
zera  in načrti njegovega izkori
ščan ja . Žal so vse do danes o sta 
li neuresničeni.

Jezero je  nastalo . In vestito rjev  
za uresničevanje velikih načrtov  
ni bilo. N ikom ur ni bilo  m a r va
ro v an ja  kakovosti jezerske vode 
in naravnega okolja  jezera . Skrb  
n ad  tem  so na lastno pobudo 
prevzeli ribiči rib iške družine 
V oglajna, ki so s p rostovo ljn im  
delom  pričeli z vegeta tivnim  
u re ja n jem  okolja  jezera in z in
tenzivnim  vlaganjem  av toh ton ih  
v rs t rib. Ob m ateria ln i podpori 
železarne Š tore so zgradili rib i
ški dom  T ratna. Sprva je  bil ta 
ob jek t, ki še danes p red s ta v lja  
edino gostinsko-turistično po
nud b o  Slivniškega jezera , nam e
n jen  izključno dejavnosti rib i
ške organizacije. S popularizaci
jo  rib iškega dom a, jeze ra  boga
tega z ribam i, te r  njegovega na
ravnega okolja  v slovenskem  
p ro s to ru  in izven p a  se je  po
jav ilo  večje povpraševan je tud i 
m ed tu risti. Za ribolov in  b iva
n je  v rib iškem  dom u so se za
čeli zanim ati celo tu jc i. O bisk 
Slivniškega jeze ra  je  p riče l na
ra šč a ti brez uporabe agresivnih  
m edijev  propagande, le s sk rom 
n im  tu rističn im  p lak a to m  in 
razglednico v založbi rib iške

in razvoj turizma
družine. Sam o v le tu  1988 ga je 
obiskalo čez 2000 ribičev, prav  
toliko oseb pa je  v organizira
nih skupinah ali posam ično p r i
šlo v ribiški dom.

Vsa dela n a  rib iškem  dom u in 
v okolici jeze ra  so se zaradi 
kroničnega p o m an jk an ja  finanč
nih sredstev  vsa le ta  izvajala ne
načrtno  ozirom a po zam isli po
sam eznih ak tivn ih  članov odbora 
za up rav ljan je  objek tov  in zem
ljišč S livniškega jezera p ri R ibi
ški družini V oglajna. V letu  1988 
pa je  tem u odbo ru  uspelo zago
toviti sredstva, s katerim i je  na
ročen p ro jek t dokončne ureditve 
ribiškega dom a in njegove širše 
okolice. Do dneva p ričetka u res
ničevanja zam isli arh itek tov  pa 
bo po trebno  končati že začeta 
dela (ureditev pešpo ti s počiva
lišči, postavitev  dodatn ih  zuna
n jih  kurišč in  sedežnih zm oglji
vosti, o troškega igrišča, plesišča, 
zasaditev d rev ja  te r  cvetja za 
p rije tne jše  b ivan je  itd.). Vege
tativno bo po trebno  prim erno  
u red iti tud i okolje  novozgrajenih 
ribogojnih  ob jek tov  na vzhod
nem  delu jeze ra  in  jih  sm iselno 
vključiti v tu ris tičn o  ponudbo. 
Za to  bo tre b a  oprav iti še veli
ko p rostovo ljn ih  u r  in izločiti 
vsa razpoložljiva finančna sred 
stva. V erjam em o v dosedanji de
lovni elan posam eznikov in po
sluh  vseh rib ičev te r  prebivalcev 
tega okolja! Tako bo do nasled
n jega le ta  p rem agana  tud i ta  
naloga, ko bom o na Slivniškem  
jezeru  odprli novo tu ristično  se
zono.

Seveda p a  m ožnosti razvoja tu 
rizm a občine n iso  sam o v izrabi 
Slivniškega jezera . U sm eritev 
ra s ti obiska tega obm očja in  re
zu lta ti poenostav ljene raziskave

tu ris tičn eg a  trga  te rja jo , d a  se 
sed an ja  ponudba razširi še na 
lovni in  km ečki turizem  te r  kul
turnozgodovinske spom enike, ki 
j ih  ni malo. Glede slednjega je  
b ila  s s tran i Izvršnega sveta in 
K om ite ja  za družbeno p lan ira 
n je  in  razvoj SO Š en tju r že da
n a  pobuda za smiselno vključe
van je  te r  povezovanje krajevn ih  
skupnosti, tu rističn ih  društev , 
km ečkega turizm a, zasebnih go
stincev, gostinsko-turističnih po
d je tij, tu rističn ih  agencij in r i
b iške družine V oglajna v orga
niz irano  tu ristično  ponudbo. S

tem  pa so že dani stva rn i te
m elji za ustanovitev  poslovne 
skupnosti za razvoj tu rizm a ob
čine, in  tako  v le tu  1989 tudi 
bolj o rganizirano vk liučevanje v 
tu ristične tokove. Le ob organi
ziranem  in k skupnem u cilju 
usm erjenem  delovanju  vseh no
silcev tu rizm a bom o lahko na
ravno in  etnografsko  bogastvo 
te r kulturnozgodovinske spome
nike dosto jno p redstav ili svetu 
te r  ustva rja li nove vrednosti, ki 
bodo tud i lahko osnova za h it
rejši razvoj šen tju rsk e  občine.

M ilan Š traus

Težave v POZD Orodje-opreme
V petek, 21. novem bra je  b ila  izredna seja p redsedstva  OS ZSS 

Š en tju r  zaradi n asta lih  raz m er v Pozd O rodje-oprem a Š entjur, k je r 
so delavci p rekinili delo. N a seji so bili navzoči p redstavnik i de
lavcev om enjenega pozda in  predsednik  IS skupščine občine Šent
ju r  Sergej Šešerko.

Po seznanitvi z razm eram i je  predsedstvo OS ZSS sprejelo n a
sledn je  sklepe:

1. tako j izplačati OD za m esec ok tober 1988;
2. povišati OD za o k to b e r in  nadalje  za n a jm an j 50 odstotkov 

in  jih  izplačevati do p e tn a js teg a  dneva v m esecu, ko t to  zahtevajo 
p rav iln ik i v pozdu;

3. n a  podlagi ugotovitve, da IS  občine ni sp rem lja l in  podal re
šitve za pozd, p rav  tako  ne poslovodja pozda, ki se izm ika vsem  
sestankom  in ni hotel p r iti  m ed  delavce, je  treb a  do 10. decem bra 
1988 nakazati rešitve in  s tem  seznaniti delavce o perspektivnosti 
pozda in varnosti za vse zaposlene. Če to  ne bo u rejeno , se zahteva 
u strezn a  odgovornost;

4. IS  Š en tju r pred lagam o, da prouči m ožnost u k rep a  družbenega 
varstv a  v pozdu, ker je  poslovanje m oteno te r  so m edsebojni od
nosi m ed poslovodjem  in  delavci m oteni;

5. če poslovodja pozda n i več p riprav ljen  norm alno  oprav ljati 
svojega dela (kar je  ugotovljeno za zadnji m esec njegovega dela), 
ga je  treb a  tako j zam enjati in  na njegovo m esto  postav iti vršilca 
dolžnosti za posam ezna dela;

6. delavci naj ugotovijo , kdo je  najbolj socialno ogrožen zaradi 
nasta lega  položaja; za te  delavce naj p redlagajo , d a  n a  OS ZSS 
dobijo  pom oč za p rem ostitev  finančnih težav;

7. s sklepi je  tre b a  seznan iti IS Š en tju r in poslovodja pozda. Za
p isn ik  izredne seje je  tre b a  posla ti n a  IS Š en tju r, zboru  delavcev 
pozda, poslovodnem u o rg an u  pozda, MS ZSS Celje in  RS ZSS L jub
ljana , SSO Š entjur;

8. im enuje se odbor za sp rem ljan je  sp re je tih  sklepov: iz OS ZSS 
tov. M astnak in tov. R ata j te r  iz pozda tov. P rgom et, tov. Vodeb in 
tov. Sm rečnik;

9. s sklepi je  treb a  seznan iti delavce, ki so p rek in ili delo in jim  
p red lagati, da j ih  sp re jm ejo  in  pričnejo  z delom.

Po sp re je tju  sklepov so b ili delavci z njim i seznanjen i in so p r i
čeli z delom; u p ati je, da bodo sklepi uresničeni, s tem  pa dani 
pogoji za norm alnejše razm ere  in delo vseh zaposlenih  v pozdu 
tu d i v p rihodnje , še posebej, ker s 1. ja n u a rjem  1989 poteče po
godba o ustanovitvi pogodbene organizacije.

J. M.

O delu v naših vrtcih
V n aši občini deluje v DO VIZ poleg osnovnih šol in  glasbene šole 

tu d i vzgojnovarstvena organizacija, ki ji po dom ače rečem o tud i vr
tec. P rogram e za predšolske o troke opravljam o v vseh en a js tih  k ra
jevn ih  skupnostih. V Dobju, K alobju  in P revorju  sicer še nim am o 
redne dejavnosti — dnevnega varstva , tu  oprav ljam o 80-urne p rogra
m e za š tiri in petletne o troke te r  pripravo za vstop v šolo. V vseh 
d rug ih  osm ih krajevnih  skupnostih  pa im am o svoje p ro sto re , k je r 
op rav ljam o poleg dnevnega v arstv a  še 80-urne program e te r  pripravo 
n a  šolo za otroke, ki niso vk ljučen i v vrtec. V le to šn jem  šolskem  
le tu  je  naše dejavnosti tako  deležno 911 otrok.

Želim  opozoriti n a  praznovanja , proslave in  prired itve , ki smo jih  
v okviru  letnega delovnega n a č r ta  v tem  šolskem  le tu  že nekaj zelo 
uspešno  realizirali. Jesenske p rired itve  so b ile  o rganizirane v vseh 
enotah . O troci so bili navdušeni n a  kostanjevem  p ikniku. Ob polnih 
sk ledah  pečenega kostan ja , pečenih  jabolk  in  k ro m p irja  so peli in 
p lesali in tako ob igri spoznali le tn i čas — jesen.

Veliko pozornost smo posvetili tudi tednu o troka od 5. do 10. ok
tobra . Želeli smo jih  razveseliti, zato smo omogočili o tro k o m  iz vseh 
enot, d a  so »doživeli« čarovnika. Povabili sm o nam reč  priznanega 
u m e tn ik a  M ira Čanka. P rogram  je  izvedel š tirik ra t, v enoti Š entjur, 
Pešnica, Ponikva in  Slivnica. S šolskim i avtobusi sm o p ripelja li o t
roke iz ostalih  enot. Težko si je  p redstav lja ti zadovoljstvo o trok , ko 
so sp rem lja li čarovnikov program .

V le tošn jem  šolskem  le tu  so o troci že spoznali tu d i p razn ik  1. no
vem ber in  dan republike, 29. novem ber. Po eno tah  so skupaj s svoji
m i vzgojiteljicam i prip rav ili p rave proslave. Do konca šolskega leta 
p a  bo še mnogo p rired itev  in  proslav  — novoletna je lka, zim sko
šp o rtn o  dopoldne, k u ltu rn i p raznik , pustovanje. Ob dnevu žena se 
bodo otroci s svojim  p ro g ram o m  predstav ili v k u ltu rn ih  domovih. 
Posebej naj še om enim  cicibanovo likovno kolonijo, ki jo  bom o letos 
že šestič p rip rav ili v enoti Pešnica. V njej sodelu je ta  po dva cicibana 
iz vsake enote vseh vrtcev celjske regije in  iz M arbora. Ob koncu 
šolskega leta pa bom o skupaj s s ta rš i p rip rav ili šp o rtn o  soboto — 
izlet v naravo, združen s šp o rtn im i igricami.

Tudi letos se bom o udeležili dveh revij pevskih zborov — občinske 
in  rev ije  cicibanov v Rogaški S latini. V našem  v rtcu  de lu je ta  nam 
reč dva o troška pevska zborčka, ki ju  vodita vzgojiteljici S onja Lau- 
b ič  in  Cvetka Jagodič.

O troci iz p rip rave na šolo tekm uje jo  za športno  in  p rom etno  znač
ko. V ta  nam en sm o že začeli s plavalnim i teča ji v bazenu  v Golovcu. 
Če bodo ugodne snežne razm ere, bom o skupaj s te lesnökulturno  
sk upnostjo  opravili tudi sm učarske tečaje.

P om em bna naloga je  tu d i sk rb  za zdravje naših varovancev. Zato 
si prizadevam o, da je  naš zdravstveno-higienski režim  naravnan  tako, 
d a  k rep im o  telesni in duševni razvoj otrok. P ri tem  nam enjam o po
sebno skrb  tud i negi zob. Tesno smo se povezali z zdravstveno 
službo, ki je prisluhnila  našim  željam  in  po trebam . V preteklem  
šo lskem  le tu  so zdravniki iz zdravstvenega dom a iz Š en tju r ja  in Pla
n ine opravili 10 predavanj o a idsu  za s ta rše  iz vseh enot. Z o troško 
zdravnico  dr. Prebilovo zelo tesno  sodelujem o. V ečkrat nas obišče in 
sk rb i za zdravje naših  varovancev. Z dravstvenem u dom u Š en tju r in 
P lan ina se zahvaljujem o za vzorno sodelovanje.

Tudi s ta rš i o tro k  so nam  p r i izvajanju  naše dejavnosti v veliko 
pom oč. Poleg ob ičajn ih  oblik  sodelovanja p reko  svetov staršev , rodi
te ljsk ih  sestankov in govorilnih u r, s s ta rš i sodelujem o n a  skupnih 
izletih, p ri zb iran ju  odpadnega m ateria la  in  p r i p redstav itv i poklicev. 
N ekateri s ta rš i p redstav ijo  svoj poklic skupini o trok , v kateri je  
vk ljučen  tud i njihov. U gotavljam o, da so te  zaposlitve vedno zelo 
uspešne, saj o troci n a jv ečk ra t spoznajo poklic na delovnem  mestu. 
Izkustveno  učenje p a  je  na p redšo lsk i stopn ji najbo lj ustrezno .

V svojem  prispevku sem  poskuša la p redstav iti le m a jh en  delček 
naše  dejavnosti, da bi nas  tako  naši občani bo lje  spoznali. N ajbrž bi 
b ilo  p rav , da bi se s svojim i prispevki večk ra t po jav lja li v občilih in 
s tem  om ogočili širšem u k rogu  ljudi, da bi spoznali dejavnost pred
šo lskih  ustanov, ki so del vzgojnoizobraževalnega s is tem a. Žal neka
te ri še vedno m islijo, da je  začetek  sistem atičnega vzgojnoizobraže
valnega dela v prvem  raz red u  osnovne šole. K dor tako  misli, gotovo 
ne ve, ali ne želi priznati, da se z o trok i že pred  vstopom  v šolo uk
v a rja  veliko ljud i z nalogo, da b i jim  razvili sposobnosti, jim  pom a
gali do telesnega in duševnega zd rav ja  in sreče. V zgojiteljice, varuhi
n je  in ostali delavci, ki dela jo  v predšo lsk ih  ustanovah , so izredno 
prizadevni in m arljiv i ljud je , ki jim  ni žal nobene popoldanske ure 
in  tu d i ne sobote za naše najm la jše . Žal so predšo lska dejavnost in 
delavci zaradi svoje sk rom nosti pogosto pozabljen i ali izrin jeni na 
rob  dogajanja.

M ilena Jan



20 let teritorialne obrambe Akcija minus deset odstotkov
Mineva 47 le t od ustanovitve p rv e  p ro le ta rsk e  udarne brigade. 

N jena ustanov itev  p red stav lja  m ejn ik , ko je  iz partizansk ih  če t in 
odredov pod  vodstvom  K PJ n as ta la  eno ta  JA, ki je  im ela nalogo, 
da skupaj z drugim i enotam i izžene iz Jugoslavije ok u p ato rje  in 
njihove služabnike v obliki kv islinšk ih  enot, ki so se ud in ja le  sov
ražniku, obenem  p a  špekulirale, d a  j ih  bo  rešila  tis ta  arm ada, ki bo 
pač p rem agala  sile ta k ra tn ih  osvajalcev  Evrope.

Še eno sporočilo  je  nosila 1. p ro le ta rsk a  brigada s seboj: b ra t
stvo in  eno tnost, saj je  b ila  sestav ljen a  iz proletarcev vseh jugo
slovanskih narodov  in  narodnosti. M isli o svobodi in neodvisnosti 
so bile v ta k ra tn em  času silno m očne; o tem  priča  dejstvo, d a  so 
po vsej Jugoslav iji pričele n a s ta ja ti enake enote, ki so izbojevale 
svobodo, neodvisnost te r  socialistično revolucijo. K ljub vsem  sov
ražnim  ofenzivam , ki so im ele nam en, da te enote uničijo, je  Jugo 
slavijo osvobodila jugoslovanska a rm a d a , ki je  šte la  p reko  800.000 
borcev in  je  b ila  ta k ra t m ed najm očne jšim i vojaškim i silam i na 
svetu.

Po le tu  1948 so se za rad i n asp ro tij zahodnih  in  vzhodnih držav 
m ednarodni odnosi poslabšali. S te m  se je  p ričela takoim enovana 
hladna vo jna , ki je  vplivala tu d i n a  JA, ki se je  m orala novim  
razm eram  ustrezno  prilagoditi in  se o p re ti n a  lastne  sile.

Leta 1950 je  b il sp re je t Osnovni zakon o uprav ljan ju  delovnih 
kolektivov v državnih po d je tjih  in  gospodarskih  združenjih , s či
m er je  b ilo  omogočeno, d a  se o b ram b a  in  oborožene sile ob liku
je jo  k o t d ružbena funkcija, k a r  je  zahtevalo v rsto  sprem em b v 
oboroženih silah, in  tako je  leta 1951 JA dobila nov naziv — Jugo
slovanska lju d sk a  arm ada.

Po sp re je tju  D oktrine splošno lju d sk e  vojne, se je  izvršila v rs ta  
n o tran jih  reorganizacij JLA za prib liževan je  izvrševanja o b ram bn ih  
funkcij delovnem u človeku, istočasno  p a  se je  p ričela  m odern iza
cija JLA z izdelki dom ače industrije .

Na pobudo  tovariša T ita  in  Jugoslav ije  je  bila v B eogradu prva 
konferenca neuvrščenih  držav, k i nosi sporočilo o n ad a ljn ji zuna
n ji po litik i SFRJ. V ustav i iz le ta  1963 p a  so bili v poglavju o lju d 
ski ob ram bi in  JLA postav ljen i osnovni p rincip i načel SLO. O boro
žene sile so se o rganizirale v d u h u  te h  ustavnih  določil. Po vojni 
intervenciji sil V aršavskega spo razum a na Češkoslovaškem je  bila 
ta  reorganizacija  še pospešena in  p riš lo  je  do rad ika ln ih  sp re
memb v organizaciji oboroženih sil. K ot sestavni del oboroženih  
sil je  b ila  o rganizirana te rito ria ln a  o b ram b a  s štabi, od občin  do 
SR in SAP, s 6000 enotam i, ki so  šte le  okoli 250.000 pripadnikov. 
To leto  šte jem o tud i k o t leto  u stanov itve  TO, ki svoje naloge 
oprav lja  še danes. Čas od u stanov itve  TO do danes lahko razdelim o 
v tr i pom em bna obdobja:

— Prvo obdobje je  tra ja lo  n ekako  od  1968. do 1976. le ta  in  ga 
štejem o k o t obdobje o rgan iz iran ja  en o t in  številčne rasti TO.

— Drugo obdobje je  obdobje m ed  le ti 1976 in 1982, za k a te ro  je  
značilno pod ru žb ljan je  o b ram bn ih  funkcij in  konstitu iran je  D oktri
ne splošne ljudske obram be, ki je  p ro d ira la  v vse pore našega 
življenja.

— T re tje  obdobje teče po le tu  1983. S m atram o  ga za obdobje orga
nizirane splošne ljudske obram be družbe, v k a te ri se TO k o t n a j
številnejši del oboroženih sil od liku je  z velikim  bogastvom  n a jra z 
ličnejših  organizacijsk ih  oblik  in  sposobnosti za različna b o jn a  de
lovanja te r  za vključevanje vsega p reb iva lstva  v oborožen odpor, 
te r  tvori skupaj z JLA enotne oborožene sile, ki so sposobne odvr
niti kak ršnoko li obliko agresije n a  SFRJ.

Podobno k o t d rugod se je  razv ija la  TO tudi v naši občini, se
veda s svojo  specifiko, ki jo  n a re k u je  gospodarski položaj. V endar 
pa im am o k ljub  tem u dobro  o rganizirano  te rito rialno  ob ram bo , ki 
svoje naloge v m iru  uspešno re šu je  in  je  p rip rav ljena izvrševati 
vse naloge, ki bi ji b ile zastavljene. P riznan je  za to  gre vsem  p ri
padnikom  TO občine Š en tju r, ki so  v teh  dvajsetih  letih sodelovali 
p ri u sp o sab ljan ju  in izgradnji b o jn e  p rip rav ljen o sti TO, saj so v to 
vložili veliko svojega časa, znan ja  in  sposobnosti. Prav tak o  p a  ne 
sm em o pozabiti vseh tis tih  dejavnikov, od tozdov in k ra jev n ih  
skupnosti, do strokovnih  služb, k i se  p rip rav lja jo  in o rgan iz ira jo  
za SLO in DS, te r  za to  dejavnost zagotav lja jo  tu d i sredstva.

Vsem za dosežene uspehe p ri delu  n a  obram bnem  p o d ro č ju  če
stitam o za d an  JLA. S. A.

Varnost v cestnem prometu v 
SR Sloveniji kot tudi v občini 
Šentjur pri Celju je katastrofal
na in pomeni enega izmed prob
lemov, s katerim se moramo res
no spoprijeti. V zvezi s tem je bil 
v SR Sloveniji sprejet program 
aktivnosti za izboljšanje varnosti 
v cestnem prometu. Podoben 
program je bil sprejet tudi v 
občini Šentjur pri Celju. Pro
gram poznamo kot »akcija — 
10 %«. Akcija — 10 % je načrto
vana za obdobje do leta 1992, iz
vaja pa se letno od 1. 1. do 31.
12. Namen akcije je, da se spod
budi k razmišljanju o varnosti v 
prometu in ustreznejšemu obna
šanju vse udeležence v prometu, 
kot tudi tiste, ki glede na svoje 
strokovno znanje in delovno me
sto lahko in morajo prispevati k 
učinkovitejšemu razreševanju 
problemov s področja prometne 
varnosti, cilj aktivnosti pa je 
zmanjšanje števila prometnih 
nezgod z mrtvimi in poškodova
nimi udeleženci v prometu za 
10 % v obdobju enega leta.

Če hočemo ta cilj doseči mora 
postati prepričanje vseh, da lah
ko prispeva k bolj humanim od
nosom v prometu in izboljšanju 
prometne varnosti vsak posamez
nik, saj se prometne nezgode ne 
zgode slučajno, temveč so rezul-

80-letnica smrti
K adar iz letn ika p ripe lje  po t v 

Š en tju r, bo gotovo poiskal ro js t
no hišo in  m uzej skladateljev 
Ipavcev. Pot ga b o  vodila m im o 
glasbene šole, po  cesti, ki nosi 
im e po sk lad a te ljih  in  zdravni
kih Ipavcih. K do in  kaj so bili 
ti ljud je?  Zakaj so v slovenskem  
prosto ru , p a  tu d i zunaj njega, 
tako pom em bni? Vse pa m u po
stane jasno, ko sliši njihove 
skladbe, ki so velik  kam enček v 
m ozaiku slovenske glasbe. Saj 
ni Slovenca, k i ne bi poznal in 
ne občudoval del, k i so nas ta ja la  
izpod peres še n tju rsk ih  rojakov: 
Slovenec sem , P lan inska roža, 
K je so m oje rožice . . .  in  še in 
še bi lahko naštevala.

Mnogo, vedno več je  ljudi, ki 
jim  ku ltu rn i duh  ne da m iru  in 
je  njihova »glasbena« radoved
nost b rez m eja , k ak o r tud i lako
ta  po k u ltu rn ih  užitkih. Tem 
ljudem  bi želeli m lad i Šentjurča- 
ni — člani turistično-zgodovin- 
skega krožka — p rikaza ti življe
n je in  u s tv a rja n je  glasbenikov 
Ipavcev. S tem  sm o se že in  se 
še bom o u k v a rja li v letošnjem  
šolskem  letu. P ri p reb iran ju  raz
ne lite ra tu re , p ri zb iran ju  g ra
diva o b ra tih  Ipavcih  in z obi
skom  m uzeja sm o naleteli na 
m noge pom em bne podatke, do
godke in  d ruge om em be vredne 
stvari, s k a te rim i sm o obogatili 
lastno  zbirko zn an ja  o sloven
skih um etn o stn ih  ustvarja lc ih .

Letos m ineva 80 le t od tak ra t, 
ko je  ugasnilo  živ ljen je dr. Be
n jam in a  in  dr. G ustava Ipavca.

tat dejanj in vedenja udeležencev 
v prometu.

Prečkanje ceste mimo preho
da za pešce, nepravilno prehite
vanje, neprimerna hitrost, vož
nja skozi rdečo luč na semaforju 
ali prehodu ceste čez železniško 
progo ko utripajo rdeče luči, ne- 
pripenjanje z varnostnim pasom  
in druge kršitve, ki jih lahko 
opazimo vsak dan, niso samo ne
varna in prepovedana dejanja, 
temveč tudi zgled, ki vpliva na 
obnašanje drugih.

Pogosti izgovor, da take in po
dobne prekrške delajo vsi, je le 
odraz pomanjkanja prometne 
kulture in poznavanje pravil ob
našanja v prometu. Sprememba, 
ki jo želimo doseči z akcijo je v 
tem da se tisti, ki se odločijo za 
sodelovanje v akciji, začno obna
šati v prometu tako kot je naj
varnejše za njih in druge udele
žence in s tem morda ohranijo 
človeško življenje, preprečijo in
validnost, omogočijo manj izpa
dov zaposlenih v delovnih orga
nizacijah in razbremenijo bolni
šnice.

Upamo, oziroma prepričani 
smo, da boste tudi vi sodelovali 
v akciji, s svojim zgledom, kot 
udeleženec v prometu.

SPV

dveh Ipavcev
To, k a r  s ta  ta  dva velika m oža 
n ared ila  za razvoj Š en tju rja , za 
oh ran itev  slovenske besede in 
pesm i v širšem  slovenskem  p ro 
sto ru , je  neprecenljivo. Večno 
b o sta  vzornika in vzor nas m la
dih. S k ra tka , označim o ju  lahko  
ko t pom em bna sooblikovalca 
zgodovine Š en tju rja  in tu d i Slo
venije. N juno delo p a  je  cen jeno  
še daleč preko m eja  našega k ra 
ja  in  domovine. Cenili so ju  tud i 
naši p redn ik i in sta rš i, k i so 
svoj odnos do ku ltu rne p re te k 
lo sti izpovedali, saj so jim  po
stavili lep spom enik in  o d p rli 
m uzej v zgornjem  trgu. T udi m i 
m lad i se ponosno oziram o v p re 
tek lo st in  iz n je  črpam o vero 
v p rihodnost. Čutim o dolžnost, 
da spom nim o vse Š en tju rčane 
n a  to  veliko obletnico.

20. avgusta je  m inilo 80 le t od 
sm rti dr. G ustava Ipavca, ki je  
b il v svojem  času  najbo lj p r i
lju b ljen  ljudsk i sk ladatelj. V 
k rajevnem  m erilu  lahko poleg 
tega trd im o, da je  bil dr. G ustav 
v Š e n tju r ju  naj iz razitejša kul
tu rn a  in  politično-gospodarska 
osebnost. 20. decem bra 1908 pa 
so za vedno u tihn ile  nežne m e
lod ije  klavirjevih  s tru n  izpod 
p rs to v  dr. B enjam ina Ipavca. Ta 
je  bil n a  ro js tn i k raj Š en tju r  
zelo navezan. Četudi je  službo
val v Gradcu, ni b ilo  jesen i, da 
ne b i p riše l v Š en tju r n a  lov in  
ribolov. Tudi v G radcu je živel 
v te sn ih  stik ih  s slovenskim i š tu 
den ti in  jih  podpiral.

P e tra  D ebelak

O B V E S T I L O
O bčinska organizacija  Rdečega k riža  Slovenije, Š en tju r 

p r i Celju, vas obvešča, da o rgan iz ira  v Š en tju rju  10-urne 
tečaje p rv e  pom oči, ki so p redp isan i za voznike m otorn ih  
vozil.

Vsi za in te re siran i bodoči šo ferji se lahko p rijav ijo  za te 
čaj v p isa rn i Občinske organizacije RK  v Š en tju rju , Titov 
trg  5.



SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE ŠENTJUR PRI CELJU

Na podlagi sklepa odbora za gradnje z 8. oktobra 1988 in 17. no
vembra 1988, objavljamo

IZID JAVNEGA RAZPISA
I. za dodelitev posojil tozdom in DS za nakup družbenonajemnih 

stanovanj za svoje delavce
Posojilo prejmejo
1. DO Bohor Šentjur — 11.888.200.— din
2. DOPS Šentjur — 11.888.200,— din

Sredstva bosta DO predvidoma koristili do 30. aprila 1989.
II. za dodelitev posojil iz sredstev vzajemnosti delavcem za na 

kup stanovanj oziroma za zidavo družinske stanovanjske hiše v 
zasebni lasti.

Odbor je sprejel sklep, da se natečajna vsota poveča na 49.702 
tisoč dinarjev, to je za manjkajoči znesek po javnem razpisu za 
leto 1987. S tem je omogočeno koriščenje posojila večjemu številu 
prosilcev, ker pa bodo sredstva v celoti združena šele po ZR, je 
bilo potrebno sprejeti prioritetno listo koriščenja posojila. Predvi
doma bodo vsi posojilojemalci lahko prejeli posojilo do 31. marca 
1989.
Posojilo prejmejo:

1. Stanka ŽABRET Visoče 12,
Planina pri Sevnici 620 1.750.000

2. Jožica MLINARIČ Loka 18,
Loka pri Žusmu 605 1.707.000

3. Ana GERMEK Zg. Selce 15, Ponikva 575 1.623.000
4. Ivan MOHAR Slatina 3, Ponikva 560 1.580.000
5. Marjan SPOLENAK Lipovec 6,

Gorica pri Slivnici 555 1.566.000
6. Slavica JAKLIČ Golobinjek 16, 

Planina 540 1.524.000
7. Erika ŽNIDER Brecljevo 37, Šmarje 520 1.467.000
8. Vlado ŽLOF Loka 128,

Loka pri Žusmu 490 1.383.000
9. Marjan ŽLOF Krivica 36, Pr e vor j e 470 1.326.000

10. Alojz MLAKAR C. Kozjanskega odreda 89,
Šentjur 440 1.242.000

11. Ivan LJUBE J Franja Malgaja 42, 
Šentjur 440 1.242.000

12. Edvard KOVAČIČ Planina 76,
Planina pri Sevnici 420 1.185.000

13. Rudolf HODEJ Na Lipico 4, Šentjur 400 1.143.000
14. Ana PUŠNIK Pod Rifnikom 15, 

Šentjur 390 1.101.000
15. Branko SLOMŠEK Grobelno 130, Grobelno 600 1.693.000
16. Cvetka TANŠEK Suho 15,

Dobje pri Planini 590 1.665.000
17. Vinko VODUŠEK Krajnčiča 4, Šentjur 580 1.637.000
18. Marija BERCKO Prijateljeva 14, 

Šentjur 560 1.580.000
19. Edi PEPERKO Na Linico 11, Šentjur 545 1.538.000
20. Štefka KAČIČNIK C, Kozjanskega odreda 35,

Šentjur 500 1.411.000
21. Zdravko VERHOVŠEK Šibenik 24 a, Šentjur 490 1.383.000
22. Dragan PODOVAC D. Kvedra 26, Šentjur 440 1.242.000
23. Ida ANZELJC Gorica 50,

Gorica pri Slivnici 430 1.214.000
24. Doroteja JEVŠEVAR Kvedrova 34 a, Šentjur 430 1.214.000
25. Ivan BRODEJ M. Zidanška 8 a, 

Šentjur 420 1.185.000
26. Cvetka LESKOVŠEK D. Kvedra 35, Šentjur 420 1.185.000
27. Branko GOREČAN Na Lipico 1, Šentjur 410 1.157.000
28. Miran KOREN Na Lipico 4, Šentjur 400 1.129.000
29. Angela KOŠTOMAJ faa Lipico 3, Šentjur 380 1.072.000
30. Ervin MIHEVC Gorica 46,

Gorica pri Slivnici 660 1.863.000
31. Branko DOBOVIŠEK Čmolica 32 b, Šentjur 585 1.651.000
32. Milena MIKOLA Završe 6, Grobelno 500 1.411.000
33. Štefka OPREŠNIK D. Kvedra 24, Šentjur 440 1.242.000
34. Dragica JAZBINŠEK Ponikva 24 c, Ponikva 430 1.214.000
35. Tatjana KRESNIK Proseniško 48, Šentjur 390 1.101.000
36. Ivan VEBER D. Kvedra 26, Šentjur 380 1.072.000

Silvestrovanje v Šentjurju in
Gorici

Še nekaj dni nas loči do novega 
leta. Namesto vas smo poizvedo
vali kje vse v naši občini pri
pravljajo silvestrovanje in koliko 
denarja bo treba odšteti priredi
telju za veselo najdaljšo noč v 
letu:
— v motelu Mene v Šentjurju ob

ljubljajo odlični silvesterski 
menu za 120.000 din. Gostom 
bo igral ansambel Happyend, 
prav tako pa tudi naslednji 
dan, ko pripravljajo novoletni 
ples s predhodno rezervacijo 
za 25.000 din.

— Gasilsko društvo Slivnica bo 
v svojem domu v Gorici pri
pravilo silvestrovanje za
70.000 din, z nekoliko skrom
nejšim jedilnikom pa že za
45.000 din. Tukaj bo dobro vo
ljo zagotavljal ansambel Ze- 
me.

Ob tem, ko so nam eni in dru
gi zagotavljali, da bodo za svoje 
goste kar najboljše poskrbeli, so 
nam tudi povedali, da so rezerva
cije še vedno mogoče.

Načrtovanje kadrov še vedno 
nujno zlo?

Občinski kom ite Zveze kom u
nistov  v Š en tju rju  je  n a  svoji 
zadnji seji v okviru obravnave 
»kadrovske krepitve v občini 
Šentjur« sp reje l oceno, da je  
u resničevanje nalog n ada ljn jega  
razvo ja naše DPS odvisno od 
kvalite tn ih  kadrov. P rav od  ka
drov je  odvisen skok v razvoju  
naše m anjrazv ite  skupnosti.

Oceno o tem  je  izdelala K om i
sija  za organiziranost in  razvoj 
ZK in kadrovsko politiko. Da bi 
bila celotna ocena k ar najbo lj 
popolna, je  kom isija skupaj z 
kadrovik i v posam eznih ozdih 
p rip rav ila  in oblikovala oceno 
razm er v posam eznih okoljih. 
V neka te rih  okoljih  so podatk i 
pričakovani. V celotnem  obsegu 
p a  so bolj ali m anj p rev ladova
le naslednje ugotovitve:

1. P rehajan je  ozirom a zaposlo
van je  iz ozdov občine Š en tju r 
v ozde izven občine ni tako  m no
žičen pojav. Bolj se je  ok rep il 
ozirom a razširil krog okolij, iz 
k a te rih  p rih a ja jo  v ozde, saj p ri
h a ja jo  s širšega obm očja celjske 
regije.

2. K adri, vzgojeni v določenem  
okolju , stalno čutijo  p rip ad n o st 
tem u  okolju. Veliko m an j b i bi
lo odhodov, če bi jim  zagotovili 
tu d i druge pogoje, ki ne zade
vajo  izključno m ateria lne  stim u-

J u bi lej glasbene
Bogato vokalno-instrum entalno 

trad ic ijo , ki je  segala po  zaslugi 
sk ladateljev  in  zdravnikov dr. 
B enjam ina, dr. G ustava in  dr. 
Josipa Ipavcev, šen tju rsk ih  ro
jakov, že v drugo polovico p re j
šn jega sto le tja  se je  po  osvobo
d itv i v vokalni sm eri n ad a lje 
vala, v instrum enta ln i p a  je  p ri
čela u s ih a t i . . .

M oralo je  m initi 23 le t od  os
voboditve, ko so p ri Delavski 
univerzi dali pobudo za u s tan o 
vitev glasbene šole. V p ro s to rih  
bivšega d ijaškega dom a so u re
dili vadbene prostore, vpisalo  se 
je  32 učencev: 23 za harm oniko ,
9 za klavir, poučevali p a  so jih  
tr i je  honorarn i glasbeni pedago
gi. Že naslednje leto je  število 
gojencev zraslo na 47, m ed n ji
m i p a  je  bilo že 6 k ita ristov . Ra
zum ljivo je  bilo, da so tako j od 
zače tka  poučevali tud i glasbeno 
teorijo .

Jeseni le ta  1970 je  b ila  D elavska 
un iverza uk in jena in  g lasbena 
šola je  p rišla  pod upravo  osnov
ne šole. K akovostni skok je  na
p rav ila  šola v šolskem  le tu  1973/ 
74, ko se je  vselila v stavbo, k je r 
je  b il p re j vrtec. V tem  šolskem  
le tu  so dobili prvega redno  zapo
slenega glasbenega pedagoga, 
p ro fe so rja  E d ija  Goršiča, ki je  
po sta l ravnatelj šole; is tega le ta  
je  bil ustanovljen  tud i d islociran i 
oddelek n a  Ponikvi. J a n u a r ja  
1976 je  šola izpolnila vse pogoje 
za verifikacijo  in p o sta la  sam o
sto jen  zavod »Glasbena šola sk la
date ljev  Ipavcev«. V nasledn jih  
le tih  so ustanovili še oddelke za 
godala, p ihala in tro b ila  te r  di
slociran  oddelek v Slivnici, pod 
svoje okrilje pa so vzeli tudi 
godbo n a  pihala. O ddelka n a  Po
nikvi in  na Slivnici s ta  1. sep
te m b ra  1988 p renehala z delom .

Jubilejno  leto  1988 je  b ilo  za 
šolo izredno pom em bno, saj je  
doživela popolno prenovo, tako

lacije. P om em bna je  m ožnost 
nadaljn jega izpopolnjevanja in 
u sposab ljan ja  ob delu in  iz de
la. Ugotovitev v posam eznih 
ozdih, češ da je  p lan iran je  ka
drov nekakšno  nu jn o  zlo, je  
k ljub  nenehno se sp rem in jajo 
čim pogojem  gospodarjen ja , po 
m nen ju  kom isije nesprejem ljiva. 
K om isija je  ob  p rip rav i ocene 
tudi ugotovila, da nač rtn e jša  p ri
prava kadrov za prevzem  odgo
vornih dolžnosti v neka te rih  oko
ljih  še ni zaživela, v nekaterih  
pa ni rezultatov, k e r  niso ustrez
no rešili nag ra jev an ja  in  zagoto
vili s ta tu sa , ki jim  glede na od
govornost gre. Po m nen ju  kom i
sije je  treb a  individualnim  po
slovodnim  organom  zagotoviti, 
da sam i ob liku jejo  najožjo  sku
pino sodelavcev.

Zagotovilo delovnih organiza
cij, da im ajo svoj pregled nad 
kadri, se v določenih obdobjih  
pokaže kot netočno. To je  n a j
bolj očitno v obdobjih , ko je  
po trebno  izb ra ti k and ida ta  za 
družbenopolitično, poslovodno 
ali sam oupravno  funkcijo  v 
ozdu ali KS. Ob tak šn ih  prilož
nostih  se šele ugotovi, da je  
kadrovska evidenca slabo vode
na.

D rago Slakan

šole
da im a sedaj 8 učilnic, pisarno, 
dvorano s 100 sedeži, zbornico te r  
garderobo s sa n ita rijam i za učen
ce in zaposlene.

V delovnem  raz m erju  je  9 uči
teljev  in čistilka te r  4 honorarci. 
Pouk ob iskuje 151 učencev v in
s trum en ta ln ih  oddelkih, 44 v p ri
pravnici in  22 v  novo uvedeni 
m ali glasbeni šoli.

R avnatelj šole, glasbeni peda
gog Janez S lana, ki je  prevzel 
ustanovo le ta  1979, je  skupno s 
kolektivom  vložil velik napor v 
op rem ljan je  šole, v nakup  in stru 
m entov, učil in  učn ih  pripom oč
kov, avdiovizuelne oprem e, notne
ga m ateria la , učbenikov, p riročn i
kov in  druge strokovne lite ra tu 
re.

Po 20 le tih  o b sto ja  se je  šola 
vsestransko  uveljavila, saj n jeni 
učenci n as to p ajo  ob najrazličnej
ših p riložnostih  v občini in re
giji n a  koncertih  in  p rired itvah  
različnih zvrsti. Učenci so bili že 
deležni nag rad  n a  republiškem  in 
zveznem tekm ovan ju . G lasbena 
šola je  s svo jim  ku ltu rn im  in 
glasbeno-vzgojnim  poslanstvom  
p o sta la  za občino tako  pom em 
bna, da si b rez  n je  enostavno ne 
m orem o več zam isliti kulturnega, 
posebej glasbenega življenja v ob
čini. G lasbena šola vzgaja in u s
m e rja  n ad a rjen e  učence v n ad a
ljn ji štud ij glasbe, da si tako za
gotovi kader, obenem  pa vzgaja 
bodoče pevce pevskih  zborov, in
s tru m en ta lis te  za godbo na p i
hala  in za  različne ansam ble.
17. o k to b ra  1988 je  ravnateljstvo  
g lasbene šole prevzel p rofesor 
Edi Goršič.

E rn est Rečnik



Dva visoka jubileja
Ob izteku letošnjega le ta  p raz

n u je ta  svojo osem desetletn ico  iz
jem no  pom em bna m oža za kul
turo .

Franc Raztočnik
je  v Š en tju rju  še vedno sinonim  
za lepo zborovsko petje . Psiholo
gi trd ijo , da je  človeška oseb
no st rezu lta t genetske zasnove, 
vzgoje in okolja. Že n a  začetku 
njegove b iti m u  je  b ilo  v gene 
zapisano nagnjenje do glasbe. 
Rodil se je  v družini o rgan ista , 
za to  je  bil od vsega zače tka  de
ležen strokovne in sis tem atične 
glasbene vzgoje. Tudi okolje  je 
bilo naklonjeno tej sm eri. Tako 
se je  do zavidljive ravni razvila 
g lasbena osebnost in ko t tak  je 
b il uspešen pevovodja številnim  
zborom  že v sta ri Jugoslaviji, pa 
tu d i po vojni, ko je  vodil MPZ 
skladateljev  Ipavcev, zbor v Al- 
posu, v S livn ic i. . .  vseskozi in 
še danes vodi cerkveni pevski 
zbor.

Anton Klanjšek
se je  rodil na B otričnici y šte
vilni družini. Že zarad i d ružin
ske trad ic ije  se je  izučil za kro
jača . Svoj poklic je  op rav ljal 
zarad i eksistenčnih po treb , vse
skozi p a  je  njegovo življenje 
prežem alo nagnjen je do ku ltu re . 
Že kot m ladega fan ta  ga najde
m o v tam buraškem  o rk es tru , ki 
ga je  vodil učitelj H ajnšek . V

tem  o rk es tru  je  sodeloval vse do 
vojne in tu d i po vojni. Ig ra l je  
vse in štrum en te , poučeval n ara
ščaj in bil tu d i kapelnik. Poseb
no uspešen je  bil Tonček na 
d ram skem  področju . Tu se je 
uveljavljal ko t igralec, zlasti pa 
kot režiser: ig ral in režiral je v 
Š en tju rju , k o t sposobnega reži
se rja  pa so ga vabili tudi v dru
ge kraje , od  koder im a lepe spo
mine. Posebna Tončkova ljube
zen pa je  b ila  knjiga. Ne samo 
da je veliko b ra l, bil je vse od 
leta 1928 p a  do le ta  1956 knjiž
ničar. N jem u gre zasluga, da je  
m ed vojno rešil knjige pred  uni
čujočo okupato rjevo  roko.

Sedaj živi Tonček v svoji hi
ški, za katero  skrb i njegova za
konska tovarišica , predvsem  ob 
o b u jan ju  lepih  in bogatih  spo
m inov na svoje obsežno k u ltu r
no življenje in delo. Ob p rim er
javi s sedan jim i razm eram i se 
po lasti njegovega vedno nasm e
janega obraza resnost, ki izraža 
nerazum evanje, da je  sedaj ne
mogoče v  k u ltu ri delati brez 
plačila in d a  ni n ikakršnega od
nosa do družbene lastnine.

Ob visokem  jub ile ju  se vsi čla
ni P rosvetnega d ruštva  sk ladate
ljev Ipavcev obem a iskreno za
hvalju jem o za velik prispevek h 
ku ltu rnem u  živ ljenju  v Š en tju r
ju  in jim a želim o še mnogo let 
trdnega zdrav ja.

J. C.

Kaj pripravlja Dedek mraz
Mimo je praznik, 29. november, 

ko prvošolci iz cicibanov postane
jo pionirji, dobijo pionirske sim
bole, kapico, ruto in izkaznico. 
Vsi novosprejeti pionirji naše 
občine so si ogledali skupno fi
lmsko predstavo, ki jim jo je or
ganizirala OZPM Šentjur.

Prvi decembrski dnevi so že v 
znamenju priprav na dedka Mra
za, ki je njihov veseli in težko 
pričakovani dogodek. Po šolah in 
vrtcih pripravljajo programe. 
Višji razredi organizirajo svoje 
razredne programe, ponekod se 
med seboj obdarijo, zaplešejo. 
Vsaka šola ima skupen program, 
ki ga počasti prihod dedka Mra
za. Seveda so programi po krajih 
različni in trajajo tudi več dni. 
Prirejajo tudi sejme rabljene 
smučarske opreme, prodajo na 
stojnicah, srečelov. Obenem 
dramski krožki na nekaterih šo
lah pripravijo igrice, s katerimi 
nastopajo doma in v sosednjih 
krajih, v vrtcih in šolah.

DPM v krajih pripravljajo 
skupno s šolami in vrtci progra
me, ki bodo zajeli otroke, rojene 
1985/86 — ena skupina in 82/84 
— druga skupina. To velja za ot
roke, vključene v vrtce ter tudi 
za tiste, ki niso vključeni in jih 
bodo pripeljali starši.

Obdarovani bodo:
Predšolski otroci 85/86 — 600 

otrok
Predšolski otroci 82/84 — 950 

otrok

Šolski otroci od. 1. do 3. razre
da 1300 otrok

Skupno bo obdarovanih 2850 
otrok.

Kaj bodo dobili, je seveda 
skrivnost dedka Mraza, ki je ne 
smemo izdati!

Pri občinski zvezi prijateljev 
mladine deluje več komisij, ki 
vodijo svoja področja dela: svet 
pionirjev, komisija za letovanje, 
za bralno značko. . .  in seveda 
komisija za organizacijo novo
letne obdaritve. Ta ima veliko 
dela; za tolikšno število otrok je 
treba pripraviti vse sezname. 
Kljub veliki skrbi se rado zgodi, 
da koga prezremo, in v takšnem 
primeru naj se starši nemoteno 
oglasijo. Vsi otroci bodo dobili 
vabila.

Spričo vsesplošnega zategova
nja pasu in krčenja finančnih 
sredstev ne bi smeli prizadeti 
najmlajših. Komisija je zato že 
spomladi iskala cenejše in pri
merne rešitve tako, da smo za 
letos še kar zadovoljni. Prijetno 
smo presenečeni, če se kakšna 
delovna organizacija, obrtniki, 
združenja ali posamezniki spom
nijo na nas ob izteku leta in nam 
za novoletno jelko priskočijo na 
pomoč. Zato bi izrabila to prilož
nost in jih povabila, da Zveza pri
jateljev mladine občine Šentjur 
pri Celju, Titov trg 10, s hvalež
nostjo sprejme vsak prispevek 
in ga smotrno porabi za vse na
še najmlajše otroke.

Slava Kovačič

TOZD LASTNA KM ETIJSKA PROIZVODNJA

o b j a v l j a

JAVNO PRODAJO
HMELJSKE SUŠILNICE S PRIPADAJOČIM 
FUNKCIONALNIM ZEMLJIŠČEM

Stavba se n ah a ja  v k ra ju  Sele in  obsega v tlo risn i izmeri 
359 m 2 te r  p rip ad a jo če  ograjeno zem ljišče v izm eri 724 m 2.

Javna p ro d a ja  bo  v petek, 23. decem bra 1988 ob 11. uri 
na k ra ju  nah a ja lišča  neprem ičnin.

Javne p rodaje  se lahko  udeležijo tako fizične kot pravne 
osebe, ki so dolžne p red  začetkom  javne p ro d a je  položiti 
10 odsto tkov varščine od  izklicne cene.

K andidati lahko vse inform acije dobijo v K m etijskem  
kom binatu  Š en tju r.

Ustanovljena je 
pomoč duševno

V decem bru je  bila v Š en tju r
ju  ustanovljena sekcija za po
m oč duševno prizadetim . M atič
no društvo je  bilo ustanov ljeno  
v Celju in deluje že od le ta  1965 
dalje. Celotno društvo  šte je  450 
članov.

N a pobudo članov iz še n tju r
ske občine so n a  zadn ji seji iz
vršnega odbora d ruštva  spreje li 
sklep o ustanovitvi sekcije, ki 
im a svoj odbor in nadzorn i od
bor. Društvo vk ljuču je vse du
ševno prizadete osebe z obm očja 
občine Š entjur, ne glede n a  n ji
hovo starost. Sekcijo vodi P eter 
Je rš ič  iz Š en tju rja , ki im a tudi 
največ zaslug, d a  je  p rišlo  do 
ustanovitve. Sekcija im a tudi 
svoj program :

1. Zbiranje podatkov  o vseh 
duševno prizadetih  osebah  v o >  
čini Šentjur.

2. Zbiranje staršev , p r ija te 
ljev, strokovnih  in  d ružbenih  de
lavcev zaradi pom oči in  varstva  
duševno prizadetih  oseb.

3. Duševno prizadete  osebe in 
njihove starše ali sk rbn ike več
k ra t obiskati na dom u ali v za
vodih in  se podrobneje seznani
ti z njihovim i težavami.

4. Pomoč p ri nabavi ozim nice 
ali d rug ih  stvari tistim , ki so po
m oči po trebni in  do n je  uprav i
čeni.

5. Sodelovanje z razn im i or
gani in družbenopolitičnim i orga
nizacijam i pri reševan ju  splošne

sekcija za 
prizadetim
problem atike in varstva  duševno 
prizadetih  oseb.

6. Sodelovanje z službam i in 
ustanovam i, ki sk rb ijo  za dušev
no prizadete osebe.

7. O rganiziranje predavanj 
strokovnih delavcev, nam enjenih 
staršem  ozirom a skrbnikom  d_i- 
ševno p rizadetih  oseb.

8. Pomoč p ri reševanju  oseb
nih problem ov duševno prizade
tih  oseb, zlasti še p ri m ožnosti 
zaposlitve.

9. P riprava in sodelovanje pri 
akcijah, ki naj bi kakorkoli iz
boljšale položaj prizadetih  oseb.

10. P roučevanje in p red laganje 
ukrepov, pom oč in sodelovanje 
p ri reševanju  vprašan j za čim 
popolnejše socialno varstvo, šola
n je in  delovno usposabljanje.

Tako zastav ljen  program  pa 
seveda te r ja  tudi določena sred
stva, ki so vezana na realizacijo. 
Sekcija je  zato  zaprosila za po
m oč številne delovne organizaci
je, KS in SIS , da po svojih m o
čeh prispevajo  k njihovem u us
pešnem u delu. N ekatera okolja 
so se pozivu novoustanovljene 
sekcije že odzvala, drugi pa bo
do o njihovi pom oči razprav lja
li ob koncu le tošn jega ali v za
četku  p rihodn jega leta.

Izredno pohvalno je, da je  do 
ustanovitve sekcije prišlo prav  
v Š en tju rju . N jihova dejavnost 
in v sestranska pom oč strokovnih 
služb socialnega varstva pa je 
porok, da v Š en tju rju  nism o 
in tudi ne bom o pozabili na lju
di z različnim i težavami.

Z A H V A L A
Bilo nam a je  dano, da sva letos praznovala 50-letnico po

roke. Vedela sva, da si ob takšn ih  p riložnostih  deležen 
določene pozornosti, n isva p a  niti najm an j pričakovala, da 
bo to v tolikšni m eri z vseh s tran i in tako  iskreno. Zato 
se zlatoporočenca želiva zahvaliti za vse čestitke, želje in 
p resenečenja, ki sva jih  bila deležna ob jub ile ju , za vsa 
srečanja, ki nam a v odm aknjen ih  letih to liko  pom enijo. 
Rada bi se zahvalila Skupščini občine Š e n tju r  za lepo 
opravljeno m atično slovesnost in za darilo , vsem  znancem 
te r sorodnikom  za darila  in  čestitke, d rug im  stanovalcem  
v ulici Toneta S e lišk arja  pa za lepo darilo  in p rije tno  sre
čanje, ki so ga o rgan iz irali ob najinem  jub ile ju .

Isk rena hvala!
V aša hvaležna Ivan in  M ilica Pelko, 

Toneta S e lišk arja  8, Š en tju r

Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur pri Celju v nakladi 4.000 izvodov.
Uredniški odbor: glavni in odgovorni urednik Ferdo ŽAGAR, Drago MACKOŠEK, Jože MASTNAK, Miran KOREN. Anita KOLEŠA, Mirko 
ČANDER, Dušan VODEB, Darinka ŽEKAR. (Tehnična ureditev Drago Slakan).
Naslov uredništva: Titov trg 5, tel.: 741-286, 741-002, ž. rač. 50770-678-45153 OK SZDL Šentjur pri Celju.
Tisk: Železniška tiskarna Ljubljana.
Oproščeno tem. davka od prometa proizvodov št. 745-15/9-1978. Rokopisov in fotografij ne vračamo.


